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Tjänstemän 
§§ 1-32, Stadsdelsdirektören Per Kjellander, avdelningschefen, Abdi-nur Isse, Jonas 

Eliasson samt nämndsekreteraren Anna Birgersson 

§§ 1-30 avdelningscheferna Inger Cronlund, Margareta Ericson, Connie Stålhäll-Wallin, 

Ditte Westin och personalrepresentanterna Kristina Wennström och Marianne Ledel. 

Under §§ 1-30 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara. Sammanträdet inleddes 

med information från förvaltningen om Fridagruppens arbete. 
Efter informationen blev det tid för frågor gällande dagens ärenden. Det formella 

sammanträdet började klockan 18.50. 

 
Utses att justera    Sus Andersson (MP) och Ole-Jörgen Persson (M) 

Dag för 
justering     

7 februari 2018 

 

Sekreterare 
 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse ordföranden Sus Andersson (MP) 

och vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) att justera dagens 

protokoll. Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 7 februari 2018. 
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§ 2   

Verksamhetsberättelse VB 2017 för Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd 

Beslut 
Spånga-Tenstas stadsdelsnämnd beslutar följande: 

1. Godkänna bokslut och verksamhetsberättelsen för år 2017. 

2. Begära ombudgetering om 0,8 mnkr för vattenförbättrande 

åtgärder, drift. 

3. Begära ombudgetering om 0,4 mnkr för investeringar i maskiner 

och inventarier 

4. Beslutar att nedskriva fordringar om 421 945 kronor. 

5. Begära hos kommunstyrelsen att ackumulerat netto 18,3 mnkr 

avseende resultatenheterna överförs till 2017. 

6. Godkänna redovisning av internkontrollarbetet 2017, bilaga 1. 

7. Godkänna redovisning av genomförda verksamhetsuppföljningar 

inom äldreomsorgen, bilaga 2. 

8. Godkänna ärendet i övrigt. 

9. Överlämna ärendet till kommunstyrelsen och stadens revisorer. 

10. Beslutet förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har under året arbetat med 

utgångspunkt från stadens vision "Ett Stockholm för alla". För att 

bidra till kommunfullmäktiges inriktningsmål har samverkan med  

stadens nämnder och bolag samt andra aktörer t.ex. polis och 

civilsamhället varit väsentligt. Fokusområden har kopplats till det 

lokala utvecklingsprogrammet (LUP) såsom trygghet, barn & unga, 

arbete & sysselsättning samt bostäder. Hållbar stadsutveckling, 

nyanlända och mänskliga rättigheter har varit andra viktiga områden 

som stadsdelsnämnden prioriterat. 

Nämnden redovisar för 2017 ett överskott mot budget om 0,7 mnkr 

efter resultatöverföring. Underskott återfinns inom individ- och 

familjeomsorg, äldreomsorg och stöd och service till personer med 

funktionsnedsättning. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 januari 2018. 

Dnr 1.1.-1104/2017 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Föreliggande verksamhetsberättelse är den sista som presenteras före 

valet. Den gångna mandatperioden har hittills inneburit tre förlorade 

år för Stockholm. Staden förtjänar ett nytt och liberalt ledarskap som 

ger varje stockholmare större resurser att forma sitt eget liv. 

 

Ett Stockholm där alla har möjlighet att förverkliga sin potential och 

där framtida generationer växer upp med jämlika livschanser kräver 

välfärd i världsklass. Tyvärr misslyckas den rödgrönrosa majoriteten 

med att finansiera kärnverksamheter som förskola, äldreomsorg och 

socialtjänst. Det ekonomiska läget i många stadsdelar är ansträngt. 

Trots att det råder högkonjunktur stiger antalet hushåll med 

ekonomiskt bistånd. 

 

Otryggheten ökar i Stockholm. Klyftorna i trygghet mellan inner- och 

ytterstaden är stora, liksom skillnaderna i majoritetens målsättningar 

mellan inner- och ytterstad. Den rödgrönrosa majoriteten i Stadshuset 

har varit handlingsförlamad och inte agerat för att anställa fler 

trygghetsvakter på brottsdrabbade platser. Missnöjet med skötseln av 

parker och grönytor växer, vilket också bidrar till en känsla av 

otrygghet. 

 

Föräldrar varslar om att de nya och ofinansierade reglerna om rätt till 

heltid i förskolan leder till en ansträngd ekonomi. På flera håll ökar 

storleken på barngrupperna och andelen utbildade förskollärare bland 

personalen sjunker. Förskolorna måste få mer resurser för att öka 

bemanningen. 

 

Hemtjänsten går med underskott i snart sagt varje del av staden. Och 

många personer med funktionsnedsättning vittnar om strängare praxis 

och bedömningar. Trots att majoriteten har höjt skatten under 

mandatperioden har man svårt att få pengarna att räcka till. 

 

Mottagandet av nyanlända är en fortsatt prioriterad uppgift för 

nämnden. Tidiga sociala insatser krävs för att ge varje barn en bra 

start i livet. I grunden måste situationen i socialtjänsten förbättras 

genom en minskad personalomsättning och bättre villkor för 

socialsekreterare. 
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Trots de ekonomiska utmaningarna gör stadsdelsnämndens personal 

ett mycket gott arbete och förtjänar allt beröm för sina ansträngningar 

att få verksamheten att gå runt. 

 

Det ansträngda ekonomiska läget ställer stora krav på 

stadsdelsnämnden att prioritera. Mindre angelägna satsningar och 

projekt måste få stå tillbaka för att värna kärnverksamheterna. Tyvärr 

har majoriteten visat sig ha svårt att göra sådana prioriteringar. 

Symbolprojekt och perifera satsningar har tillåtits tränga ut insatser 

som gör verklig skillnad för de barn, vuxna och äldre som behöver 

hjälp från staden. 

 

Vi ser också hur valfriheten har tryckts tillbaka genom att 

välfungerande verksamheter återkommunaliserats av ideologiska skäl. 

Samtidigt föreslår regeringen i praktiken ett stopp för företag i 

välfärdssektorn, vilket skulle få oöverskådliga konsekvenser för 

stadens verksamheter. Trots att det är majoritetens egna partier i 

riksdag och regering som drivit fram dessa förslag har man ingen 

beredskap för att hantera konsekvenserna därav. 

 

Att kombinera en ekonomi i balans med höga ambitioner i välfärden, 

utan skattehöjningar som hotar jobben och företagandet, är en svår 

uppgift. Men den är avgörande om Stockholm ska bli en stad som 

klarar integrationen av nyanlända och ger kunskap, trygghet och 

framtidstro åt växande generationer, utan att urholka vår förmåga att 

långsiktigt ta ansvar för välfärden”. 
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§ 3   

Svar på remiss om Stockholms stads strategi för det 
rörliga friluftslivet  

Beslut 
att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande och nedanstående synpunkter 

som svar på remissen 

 

att  uppdra åt förvaltningen snarast att påbörja arbetet utifrån 

intentionerna i strategin  

 

Att staden tagit fram ett program för att tydliggöra stadens mål och 

ambitioner med friluftsverksamheten är oerhört positivt, eftersom det 

saknats tydlig ansvarsfördelning och strategi inom staden när det 

gäller rekreations- och friluftsfrågor. Att få fler invånare att upptäcka 

och utnyttja den guldgruva av friluftsupplevelser som staden erbjuder 

är viktigt.  

 

Vi anser att de tre övergripande strategierna kring information, 

samverkan och anläggningar är bra, och att många av de aktiviteter 

som föreslås är av sådan karaktär att det redan idag faller inom 

stadsdelens ansvar. Därmed kan arbete med dem inledas utan att 

invänta den slutliga strategin. Exempelvis 

 Att sprida Friluftskartan, särskilt till de prioriterade grupperna 

 Att feriearbeten inriktas mot skötsel av friluftsområden samt 

information och guidning om friluftsmöjligheterna i stadsdelen. 

 Att ta initiativ till dialog med friluftsföreningar kring hur vi kan 

skapa ännu bättre friluftsmöjligheter för stadsdelens invånare.  

 Att stadsdelens verksamheter, som fritidsgårdar och 

gruppbostäder, arbetar aktivt för att boende och besökare ska 

erbjudas möjlighet att utöva friluftsliv. 

 Att stadsdelsförvaltningen i samarbete med idrottsförvaltningen 

utreder möjligheten att inrätta motionsspår längs gångvägar och 

trottoarer i stadsdelen 

 Att i samarbete med idrottsförvaltningen se över skyltningen vid 

parker, grönområden och spontanidrottsplatser. 

Definition och ansvarsfördelning 
I riksdagens förordning (SFS 2010:2008) definieras friluftsliv som  

”vistelse utomhus i natur - och kulturlandskapet för välbefinnande och 

naturupplevelser utan krav på tävling”.    
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I Stockholms stads strategi för det rörliga friluftslivet 2018 - 2022  har 

en annan definition valts: ”Friluftsliv i detta sammanhang behandlar 

det rörliga friluftslivet, både i organiserad och i oorganiserad form. 

Det rörliga friluftslivet inkluderar fysiska aktiviteter som sker 

utomhus i naturnära miljöer.  Dessa miljöer kan vara både planlagda 

och orörda men strategierna fokuserar på planlagda miljöer som 

främjar rörelse i naturen.” 

Att strategin nu underordnas det idrottspolitiska programmet innebär 

att en nog så viktig dimension av friluftslivet förloras: de rofyllda 

vistelser i natur- och kulturlandskapet som innebär avkoppling från en 

annars stressig tillvaro. I strategins inledning påtalas också samband 

mellan vistelse i naturen och förbättrad psykisk hälsa. 

Vi anser att den vedertagna definitionen av friluftsliv bör användas. 

En strategi som tydligt involverar friluftslivets goda effekter på 

människors psykiska välmående vore värdefull. 

Järvafältet och Igelbäckens kulturreservat 
Större delen av det område i Stockholms stad som i vardagligt tal 

kallas Järvafältet utgörs av Igelbäckens kulturreservat. Området har 

ett oerhört stort värde för stadsdelens friluftsliv, och det skulle kunna 

utvecklas för att spela än ännu större roll.   

 

Även om trafiknämnden har huvudansvaret för själva området är 

friluftsstrategins tankar om samverkan och information viktiga för att 

få fler människor att hitta dit. Det kan också handla om tydlig 

skyltning från kollektivtrafik och vägar, vilket även involverar 

samverkan med andra parter än inom Stockholms stad. 

 

Statusen kulturreservat är särskilt reglerad i miljöbalken. Denna bör 

framgå i listan över ansvarsfördelning på sidan fyra i förslaget. 

Förslagsvis ändras ansvarsområdet ”Förvaltning och skötsel av 

naturreservat” till ”Förvaltning och skötsel av natur- och 

kulturreservat”. Även rubriken ”Tillsyn av naturreservat” bör ändras 

till ” Tillsyn av natur- och kulturreservat”. 

Minska otryggheten 
Idag är känslan av otrygghet en hindrande faktor för människor att ge 

sig ut och röra sig.   

Ett problem är att stadsdelsområdets gång- och parkvägar används för 

trafik som egentligen inte alls hör hemma där. Befintliga hinder flyttas 

eller vandaliseras. I april 2017 inträffade en dödsolycka där en kvinna 

blev påkörd av en motorcrosscykel nära Eggeby gård.  

Ett annat problem är mörka och skymda stråk, som avskräcker från 

kvällspromenader och ensamma joggingrundor.  
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Här ser vi stadens nyinrättade trygghetsfond också som ett verktyg för 

ett tryggare friluftsliv. Vi vill i sammanhanget särskilt framhålla 

vikten av trygghetssatsningar som innovativa, fungerande hinder mot 

oönskad trafik och bättre belysning för att stimulera till 

friluftsaktiviteter även på kvällar och under höst och vinter. 

Det är i det här sammanhanget också bra om staden kan uppmuntra 

till och stötta anordnade friluftsaktiviteter i grupp. 

Information 
När det gäller strategin information vill vi lyfta fram behovet av en 

enhetlig och tydlig skyltning inom staden. I det liggande förslaget 

ansvarar idrottsförvaltningen för att ett enhetligt program tas fram för 

viss typ av skyltning, medan stadsdelarna ansvarar för annan 

skyltning. Här bör samverkan ske för enhetlig skyltning i hela staden. 

 

Det är viktigt att information finns på fler språk, exempelvis 

Friluftskartan. 

Anläggningar 
Under strategin anläggningar saknas en beskrivning av den för många 

viktigaste förutsättningen för friluftsliv: naturen. Den är väsentlig i sig 

själv, men är extra viktig för människor som inte har ekonomiska 

förutsättningar till dyra sportaktiviteter. Det är därför också viktigt att 

de kvaliteter som naturen har – eller borde ha – värnas och utvecklas  

 

Föreningsbidrag 
Vi instämmer i att föreningsbidragen kan innebära en stöttning för 

föreningar som arbetar aktivt för att fler barn och ungdomar ska utöva 

ett aktivt friluftsliv. Här vore det dock värdefullt med ett 

tydliggörande kring vilken typ av bidrag som faller inom 

stadsdelsnämndens ansvar och vad som ska skötas av 

idrottsförvaltningen. Idrottsförvaltningen handhar idag exempelvis 

scout- och handikappföreningar. 

Sedan 2016 finns dessutom totalt 48 miljoner kronor i statsbidrag att 

söka för friluftsorganisationer. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har av Arbetsmarknads- och idrottsroteln fått en 

remiss om Stockholms stads strategi för det rörliga friluftslivet 2018-

2020, dnr KS314-331-2004. Strategin är underordnad till och ett 

komplement till stadens idrottspolitiska program. 
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Syftet med strategin är att tydliggöra stadens mål och ambitioner med 

friluftsverksamheten. Målsättningarna är att öka andelen stockholmare 

som utövar ett rörligt friluftsliv samt att förbättra förutsättningar för 

att utöva friluftsliv. I strategin beskrivs Naturvårdsverkets tio 

nationella mål för friluftslivet och vad det innebär för friluftslivet i 

Stockholm. Utifrån detta, samt särskilt prioriterade grupper, har tre 

huvudsakliga strategier identifierats: information, samverkan och 

anläggningar. 

 

Stadsdelsförvaltningen delar utredningens slutsatser och resonemang 

och vill särskilt uppmärksamma socioekonomiskt svaga grupper och 

utrikesfödda. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 januari 2018. 

Dnr 1.5.1-1045/2017 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), 

Rashid Mohamed (V) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog 

att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) ställde sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Åsa Nilsson Söderberg (L) ställde sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 
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§ 4  

Svar på remiss om Motion om åtgärder för ett säkrare och 
tryggare Stockholm för alla 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på motionen om åtgärder för ett säkrare och 

tryggare Stockholm för alla. 

 

Ärendet 
Motion (2017:54) av Anna König Jerlmyr m.fl. (M) om åtgärder för 

ett säkrare och tryggare Stockholm för alla (dnr 106-1474/2017) har 

remitterats till stadsdelsnämnden. I motionen föreslås 

kommunfullmäktige ta ställning till sjutton förslag som tillsammans 

syftar att skapandet av ett tryggare och säkrare Stockholm. 

 

Förvaltningen har identifierat tio av förslagen som direkt påverkande 

eller berörande stadsdelsnämndens verksamhetsområden. Det är dessa 

förslag som förvaltningen kommenterat i sitt yttrande. Sammantaget 

anser förvaltningen att förslagen idag hanteras inom ramen för 

följande arbete i stadsdelsnämnden:  

 

 Det lokala utvecklingsprogrammet  

 Sociala insatsgrupper 19-29 år som är utvärderat 

 Business Improvement District, BID, i form av Järva 

fastighetsägarförening 

 Framtid Stockholm, en lokal Maria Ungdomsmottagning 

 

Förvaltningen vill också tillföra att trygghetsarbetet inom stadsdelen 

utvecklas kontinuerligt i samverkan med andra aktörer och är ett 

prioriterat mål för nämnden. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 december 2017. 

Dnr 1.5.1-980/2017 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), 

Rashid Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom  

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett eget 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

det. 
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Ledamoten Åsa Nilsson Söderberg (L) lade fram ett eget förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Maurice Forslund (KD) lade fram ett ersättaryttrande:  

Om jag haft rösträtt hade jag lagt fram ett särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 
Reservation I 
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Dennis Wedin (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), 

Annika Rosenberg (M) till förmån för eget förslag. 

 

”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

 

1. Motion av Anna König Jerlmyr m.fl. (M) om åtgärder för ett 

säkrare och tryggare Stockholm för alla tillstyrks. 

2. Därutöver anförs följande. 
 

Medborgarna i Stockholms stad upplever sig inte längre lika trygga 

som förr. Flera i närtid publicerade trygghetsmätningar för staden och 

regionen visar tydliga förändringar i hur den upplevda oron för brott 

och otryggheten ökar samt att det finns stora och svåra problem med 

brottsutsatta områden i staden. 

 

Trygghet och säkerhet är ett av våra viktigaste välfärdsuppdrag. Vi 

kommer aldrig att acceptera att människor i olika delar av Stockholms 

stad får sin frihet begränsad och livskvalitet försämrad på grund av 

otrygghet och kriminalitet. Det är dags att Stockholms stad slutar vara 

passiv i säkerhets och trygghetsfrågorna. Moderaterna vägrar att 

acceptera att människors frihet kringskärs av kriminalitet. Vi värnar 

om upprätthållande av samhällskontraktet och prioriterar insatser för 

en ökad trygghet med förslag om bland annat fler kommunala 

ordningsvakter, kameraövervakning och platssamverkan för ökad 

trygghet på otrygga platser. 

 

Moderaterna har en rad åtgärder som ska öka tryggheten för alla 

stockholmare samt göra det svårare att vara kriminell i Stockholm. 

Tills fler poliser är på plats ska Stockholms stad arbeta med fler 

ordningsvakter för att öka säkerheten och tryggheten i stadsdelarna. 
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Det ska inrättas en stadsövergripande trygghetsjour dit lokala handlare 

och boende kan vända sig för att tillfälligt öka närvaron av 

ordningsvakter. Detta riktar sig framförallt till lokala centrum och 

handlare som inte har råd att egna säkerhetsvakter ur egen kassa. Som 

en del i det trygghetsskapande arbetet ska kommunstyrelsen verka för 

att regering utökar ordningsvakternas mandat och befogenheter så att 

de på sikt kan avlasta polisens arbete, verka brottsförebyggande, höja 

den upplevda tryggheten och stävja den eskalerande kriminaliteten. 

Stockholms stad ska även arbeta mer aktivt med kameraövervakning 

av särskilt utsatta platser. 

 

Trygghet ska råda i staden oavsett bostadsadress. Otrygga miljöer och 

platser måste och ska fasas bort. Både den upplevda och den faktiska 

tryggheten hos stockholmarna ska öka. Det handlar om att ta tillbaka 

platsen till invånarna och investera långsiktigt. I dag finns det 

områden där en stor del av befolkningen undviker att gå ut kvällstid. 

Därför vill vi skapa mer levande platser med platssamverkan. Genom 

att på specifikt utpekade platser mäta den upplevda tryggheten dag 

som natt samt kartlägga vilka som rör sig vid platsen över dygnet 

skapas förutsättningar för att förbättra upplevelsen av platsen. Genom 

att offentlig och privat sektor samverkar skapas ett helhetsansvar för 

platsen som genom samfinansiering ger förutsättningar för aktiviteter 

och lokal utveckling. 

 

Vi vill arbeta för trygga, rena och väl upplysta stadsmiljöer. 

Säkerheten i Stockholms olika stadsdelar ska öka genom ett aktivt och 

systematiskt arbete, till exempel genom regelbundna 

trygghetsvandringar. En nära och strukturerad samverkan med olika 

föreningar som kan bidra med civilsamhällets krafter i arbetet är 

värdefullt, parallellt med insatser från rättsvårdande myndigheter som 

säkerställer efterlevnad av ordningslagen och stadens lokala 

ordningsföreskrifter. 

 

Förekomsten av olagliga boplatser vittnar om en djup social utsatthet, 

medför oacceptabla sanitära och omänskliga villkor och skapar 

otrygghet i stadsmiljön. Moderaterna vill att en nollvision ska råda för 

olagliga boplatser, svensk lag och stadens ordningsföreskrifter ska 

gälla lika för alla. Staden måste arbeta målmedvetet med verksamma 

insatser för att förebygga etableringen av olagliga boplatser och stärka 

dialogen och samverkan med berörda aktörer. 

 

Bibliotek, skolgårdar, idrottsanläggningar och simhallar ska självfallet 

vara platser som är fredade från stök, otrygghet och våld. Men så är 

tyvärr inte alltid fallet. Därför vill Moderaterna satsa på 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
1 februari 2018 

Blad 13 

 

  

trygghetsskapande åtgärder och insatser för kommunala platser och 

miljöer i staden.  

 

Alla stadsdelar i Stockholm ska ha en trygg och attraktiv stadsmiljö 

som uppmuntrar människor till vistelse. Är stadsmiljön nedsliten och 

skräpig och ger en otrivsam känsla ökar känslan av upplevd otrygghet. 

Kriminalitet och otrygghet ska motverkas genom åtgärder som fysiskt 

bygger in trygghet i stadsmiljön: promenadvägar, belysning, 

växtlighet, placering av konstruktioner eller gångstråk. 

 

Alla ska våga vara ute på kvällen i Stockholm. Mörka och otrygga 

platser ska lysas upp Moderaterna vill införa en satsning på belysning, 

inte bara av märkesbyggnader i centrala delar av staden utan belysa 

även tunnlar, platser och broar i satsningen Stockholm light night. 

 

Klotter, nedskräpning och skadegörelse förfular det offentliga rummet 

och skapar otrygghet i stadsmiljön varhelst det förekommer. 

Moderaterna kommer aldrig att kompromissa med att Stockholm ska 

vara klotterfritt och att det ska vara rent och städat på allmänna platser 

såsom gator, torg och parker. Nolltoleransen mot klotter ska 

återinföras och efterlevnaden av klotterförbudet ska prioriteras, 

framförallt ur ett trygghetsperspektiv. Stadens städgarantier, som 

innebär att städning, tömning av papperskorgar och klottersanering 

ska ske inom 24 timmar efter anmälan, ska förbättras. Information om 

stadens städgaranti ska finnas tillgänglig i anslutning till publika 

platser som torg, parker och grönytor. 

 

Reservation II 
Reservation anmäldes av ledamoten Åsa Nilsson Söderberg (L) till 

förmån för eget förslag. 

 

”Förslag till beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar följande. 

1. Motion (2017:54) av Anna König Jerlmyr m.fl. (alla M) om 

åtgärder för ett säkrare och tryggare Stockholm för alla bifalls 

delvis. 

2. Därutöver anförs följande. 

 

I vissa områden runt om i Stockholm finns i dag ett så stort kriminellt 

inflytande att det begränsar människors vardag och frihet. 

Kriminaliteten begränsar människors frihet att röra sig i staden, att 

driva affärsverksamhet, att bosätta sig var man vill, att leva med den 

man vill. Flera unga människor har mist livet i skjutningar och andra 

våldsdåd kopplat till den organiserade brottsligheten. Och kriminella 

grupperingar försöker gång efter gång slå tillbaka mot polisen, med 
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brända bilar, skadegörelse och attacker mot enskilda som resultat. I 

Tensta, Husby och Rinkeby har kriminaliteten lett till att företagare 

inte längre kan driva sina butiker. Människorna i dessa stadsdelar 

undrar varför de ska stå ut med en större otrygghet än andra och 

efterfrågar en mer närvarande polis. Vi liberaler kommer aldrig att 

finna oss i den här utvecklingen. Den går att vända och den måste 

vändas, så att människors frihet kan garanteras. 

 

Något av det allra viktigaste vi kan göra för att hejda denna våldsvåg 

är att stoppa nyrekryteringen till de kriminella nätverken. Den 

organiserade brottsligheten, men även lösare sammansatta kriminella 

nätverk, i Stockholm drar sig inte för att rekrytera ungdomar och 

rentav barn till en kriminell livsstil. Polisen pekar på att grovt 

kriminella organiserar nätverk av barn och unga för att vara deras 

”sköldar” mot en upptrappad polisiär närvaro där de kriminella 

verksamheterna hotas. Kriminalvården larmar dessutom om att det 

finns en alltmer belastad grupp unga multikriminella som har en 

mycket låg motivation för att ta del av några stödjande 

samhällsinsatser. De vill inte, eller kan inte, ta sig in i ett ordnat liv 

fritt från brottsligheten. 

 
För den unge person som vill lämna brottsligheten har vi i Stockholm 

sociala insatsgrupper sedan flera år. Men för de unga personer som 

inte har den minsta tanke på att lämna brottsligheten, som känner att 

man har en tillhörighet till sin kriminella grupp, återstår ytterst lite. 

Sådant är systemet – trots att en sådan person är farlig för sina 

medmänniskor. 

 

Vi liberaler har därför i flera år drivit att socialtjänsten måste få nya 

befogenheter, exempelvis bättre möjligheter att omhänderta enligt 

LVU, eller till exempel kunna vitesförelägga föräldrar som inte deltar 

i möten om deras barns framtid minska risken att det behöver gå så 

långt som till ett omhändertagande. För att hindra de kriminellt 

drivande unga som ännu går i skolan att dra med sig sina 

klasskamrater in i brottslighet måste också skolan få fler verktyg att 

ge till exempel enskild undervisning. 

 

Vi ser ett utanförskap som är mycket svårt att ta sig ur, om man väl 

hamnar där. Det är en mycket viktig uppgift för stadens ledning 

liksom för polisen och rättsväsendet att förhindra att fler unga dras in i 

den grova brottsligheten. 

 

Men det fåtal av befolkningen som trots allt ägnar sig åt brottslighet 

kan inte ostört tillåtas förstöra för alla andra, utan måste mötas av 

tydliga konsekvenser från samhället - och deras möjligheter att ägna 
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sig åt brott måste minimeras. Det kräver åtgärder av en helt annan 

omfattning än vad vi ser i Stockholm idag. 

 

Vi liberaler har därför föreslagit ett paket av åtgärder för ett tryggare 

Stockholm, med alltifrån trygghetskameror och trygghetsvakter, till en 

lokal jour dit handlare och andra kan vända sig dygnet runt vid akuta 

otrygga situationer. 

 

En mer närvarande samhällsapparat, med fler synliga poliser som 

skapar trygghet och klarar upp brott, är nödvändigt i Sverige. 

Liberalerna har föreslagit fler poliser och fler beredskapspoliser. I 

Stockholm har vi föreslagit att staden ska erbjuda sig att 

medfinansiera fler poliser till de områden som är i allra störst behov 

av en mer närvarande rättsstat tills dess att staten tar sitt ansvar. Det 

tar dock tid att bygga upp en tillräcklig organisation. Tills en 

välfungerande polis med större resurser finns på plats kan 

trygghetsvakter, anställda i kommunerna, hjälpa till med att skapa 

närvaro och synlighet där behoven är stora. Vi har i vårt budgetförslag 

avsatt 100 mnkr för att Stockholms stad ska kunna anställa minst 200 

trygghetsvakter. Dessa ska rekryteras till de områden där behoven är 

som störst, i nära samverkan med polisen och efter lokala behov. 

Socialdemokraternas svar på detta har varit avvisande, för att nu i elfte 

timmen halvhjärtat komma med ett förslag om att anställa omkring 40 

ambulerande vakter. Det är både för lite och för sent.   

 

Vid sidan av de akuta säkerhetsinsatserna i områden där människor 

idag upplever begränsningar i sina möjligheter att leva i frihet och att 

driva verksamheter och företag utan rädsla för kriminellas repressalier 

behövs också andra, långsiktiga lösningar. Det handlar om att stärka 

de sociala trygghetssystem, rusta skolorna, rusta upp och bygga om 

otrygga områden, garantera offentlig service som post och 

kontanttjänster, stötta handlare och skapa fler offentliga arbetsplatser. 

På dessa områden har Socialdemokraterna gjort för lite eller 

ingenting. Vi måste också bättre ta lokala aktörers, fastighetsägares 

och näringslivet, engagemang tillvara. Att skapa goda förutsättningar 

för trygghet och framtidstro i de områden där samhällskontraktet 

utmanas kräver uthållighet både på det lokala och på det nationella 

planet. 

 

Internationella förebilder finns för hur utvecklingen kan vändas i 

områden med mycket stora sociala problem. Så kallade BID:s, 

Business Improvement Districts, gör mätbar skillnad i många länder 

och handlar om att fastighetsägare går samman och gemensamt vårdar 
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och rustar upp de områden där de verkar. Det är bland annat med detta 

arbetssätt, samt med ett närvarande samhälle med fler poliser, som 

New York sedan 1980-talet lyckats vända otrygga stadsdelar till 

levande och trygga sådana. De första insatserna kan vara att enas om 

snabba insatser i det egna beståndet, som att en krossad ruta byts ut 

eller att klotter saneras snabbt. Sådana åtgärder har enligt broken 

windows-teorin belagts vara preventivt verksamma. Men ett BID är 

också en utmärkt aktör för långsiktig upprustning av området där de 

verkar. 

 

För att vända utvecklingen krävs en gemensam kraftsamling med 

konkreta incitament för samtliga berörda samhällsaktörer att stärka 

närvaron i brottsutsatta stadsdelar. Regeringen bör snarast tillsätta en 

nationell förhandling med de kommuner, landsting och privata aktörer 

som verkar i utsatta områden – det nya Sverigebygget, på modell efter 

Sverigeförhandlingen. Förhandlingen måste omfatta fler närvarande 

offentliga myndigheter och arbetsplatser, bättre offentliga miljöer och 

upprustade bostadsområden, insatser för att få fler i riktiga jobb och 

bryta det bidragsberoende som är kännbart i flera av stadsdelarna och 

bättre skolor som ger barnen bättre framtidschanser.  

 

Det Sverigebygge som vi föreslår måste bjuda in dessa 

fastighetsägarföreningar och genom avtal slå fast vars och ens ansvar 

för social, ekonomisk och trygghetsmässig upprustning i sitt 

lokalområde. Med långsiktiga överenskommelser i avtal på 15 till 20 

års sikt kan privata fastighetsägare, butiksinnehavare, företag och 

näringslivsorganisationer våga planera och investera långsiktigt av 

sina egna medel. Men de stora, övergripande satsningar som behövs, 

som åligger det offentliga, måste staten och kommunerna stå för. 

Därför behövs statliga pengar för infrastruktur- och 

säkerhetsinvesteringar avsättas för åtgärder inom förhandlingen.  

 

Förhandlingen ska mynna ut i konkreta och tidssatta åtaganden för 

säkrare stadsdelar under lång tid framöver. Finansieringen måste 

komma från staten, berörda kommuner och landsting, och lokala 

fastighetsägarföreningar (BID:s) utifrån var och ens ansvarsområde. 

Satsningarna måste syfta till att ge människor bättre förutsättningar 

genom ökat och funktionsblandat bostadsbyggande, upprustade lokala 

centrum, fler i jobb, och åtgärder för att minska brottsligheten och 

därmed risken att bli utsatt för brott. Fler kommunala förvaltningar 

och statliga myndigheter behöver flyttas ut från innerstadskärnorna till 
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stadsdelar som är i behov av ökad dagbefolkning, större underlag för 

handel och service och fler arbetsplatser.  

 

Vi har för vår del redan nu budgeterat för en trygghetsmiljard till 2028 

för att rusta bostadsområden, bygga nytt och bygga om, för tryggare 

stadsmiljöer i hela staden. Vi går också fram med högre tillskott till 

förskola och skola och satsningar på socialtjänsten. Satsningar som 

ska leda till att halvera andelen elever som går ut grundskolan utan 

gymnasiebehörighet i de stadsdelar som har de största utmaningarna, 

och halvera den upplevda otryggheten i de stadsdelar där den är som 

störst. 

 

Om vi inte samordnar insatserna för ökad säkerhet och trygghet, 

riskerar vi att återupprepa gångna misstag där spretiga satsningar 

avlöser varandra samtidigt som samhället backar tillbaka på andra 

områden. Istället behövs långsiktiga överenskommelser som fokuserar 

på sociala, ekonomiska och andra utmaningar samtidigt, för att rusta 

våra samhällen mot brott och för att värna människors frihet och 

trygghet.  

 

Att återupprätta friheten och tryggheten i Stockholms bostadsområden 

kräver att rättsstaten klarar sitt uppdrag. Det krävs också att 

Stockholms stad leds av ett styre som förstår att tryggheten är en av 

stadens viktigaste frihetsfrågor under en lång tid framöver. Utan att 

människor kan känna trygghet och rörelsefrihet, utan att unga skyddas 

från att dras med i brottslighet, går det inte att stärka skolresultat, 

vända utanförskap och skapa framtidstro. Därför är det sorgligt att 

behöva konstatera att Stockholms socialdemokraters trygghetspolitik 

saknar trovärdighet. 
 

Ersättaryttrande 
Kristdemokraterna anser att det finns flera bra förslag i Moderaternas 

motion som bör övervägas, men överlåter till vår fullmäktigegrupp att 

ta ställning. Det är dock viktigt att slå fast att staden måste investera 

långsiktigt för att skapa ett tryggt Stockholm och ett tryggt Spånga-

Tensta. 
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§ 5  

Svar på remiss om motion om åtgärder för ett tryggare 
Stockholm  

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på motionen om åtgärder för ett tryggare 

Stockholm. 

 

Ärendet 
Motion (2017:56) av Lotta Edholm (L) om åtgärder för ett tryggare 

Stockholm har remitterats till stadsdelsnämnden. I motionen läggs 

följande tre förslag för kommunfullmäktige att ta ställning till:  

 att kommunstyrelsen ska hemställa hos regeringen om en ny 

Sverigeförhandling, det nya Sverigebygget, för utsatta 

områden i Sverige 

 att Stockholm stad i detta syfte upprättar en prioriteringslista 

med åtgärder för långsiktig social och infrastrukturmässig 

upprustning i Stockholms utsatta områden  

 att finansborgarrådet kallar till sig berörda 

samhällsrepresentanter från de områden i Stockholm där 

otryggheten och brottsligheten är som störst för att etablera en 

handlingsplan för hur den akuta situationen kan vändas. 

 

Förvaltningen bedömer att mycket av det som föreslås redan utförs 

inom ramen för bland annat det lokala utvecklingsprogrammet i 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd och Stockholm stads trygghetsfond.  

 

Förvaltningen vill också tillföra att trygghetsarbetet inom stadsdelen 

utvecklas kontinuerligt i samverkan med andra aktörer och är ett 

prioriterat mål för nämnden. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 december 2017. 

Dnr 1.5.1-982/2017 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), 

Rashid Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom  

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) ställde sig bakom  

förvaltningens förslag. 
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Ledamoten Åsa Nilsson Söderberg (L) lade fram ett eget förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 
Reservation  
Reservation anmäldes av ledamoten Åsa Nilsson Söderberg (L) till 

förmån för eget förslag. 

 

”Förslag till beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar följande. 

1. Motionen ”Åtgärder för ett tryggare Stockholm” av Lotta Edholm 

(L) bifalls  

2. Därutöver anförs följande. 

 

I vissa områden runt om i Stockholm finns i dag ett så stort kriminellt 

inflytande att det begränsar människors vardag och frihet. 

Kriminaliteten begränsar människors frihet att röra sig i staden, att 

driva affärsverksamhet, att bosätta sig var man vill, att leva med den 

man vill. Flera unga människor har mist livet i skjutningar och andra 

våldsdåd kopplat till den organiserade brottsligheten. Och kriminella 

grupperingar försöker gång efter gång slå tillbaka mot polisen, med 

brända bilar, skadegörelse och attacker mot enskilda som resultat. I 

Tensta, Husby och Rinkeby har kriminaliteten lett till att företagare 

inte längre kan driva sina butiker. Människorna i dessa stadsdelar 

undrar varför de ska stå ut med en större otrygghet än andra och 

efterfrågar en mer närvarande polis. Vi liberaler kommer aldrig att 

finna oss i den här utvecklingen. Den går att vända och den måste 

vändas, så att människors frihet kan garanteras. 

 

Något av det allra viktigaste vi kan göra för att hejda denna våldsvåg 

är att stoppa nyrekryteringen till de kriminella nätverken. Den 

organiserade brottsligheten, men även lösare sammansatta kriminella 

nätverk, i Stockholm drar sig inte för att rekrytera ungdomar och 

rentav barn till en kriminell livsstil. Polisen pekar på att grovt 

kriminella organiserar nätverk av barn och unga för att vara deras 

”sköldar” mot en upptrappad polisiär närvaro där de kriminella 

verksamheterna hotas. Kriminalvården larmar dessutom om att det 

finns en alltmer belastad grupp unga multikriminella som har en 

mycket låg motivation för att ta del av några stödjande 

samhällsinsatser. De vill inte, eller kan inte, ta sig in i ett ordnat liv 

fritt från brottsligheten. 
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För den unge person som vill lämna brottsligheten har vi i Stockholm 

sociala insatsgrupper sedan flera år. Men för de unga personer som 

inte har den minsta tanke på att lämna brottsligheten, som känner att 

man har en tillhörighet till sin kriminella grupp, återstår ytterst lite. 

Sådant är systemet – trots att en sådan person är farlig för sina 

medmänniskor. 

 

Vi liberaler har därför i flera år drivit att socialtjänsten måste få nya 

befogenheter, exempelvis bättre möjligheter att omhänderta enligt 

LVU, eller till exempel kunna vitesförelägga föräldrar som inte deltar 

i möten om deras barns framtid minska risken att det behöver gå så 

långt som till ett omhändertagande. För att hindra de kriminellt 

drivande unga som ännu går i skolan att dra med sig sina 

klasskamrater in i brottslighet måste också skolan få fler verktyg att 

ge till exempel enskild undervisning. 

 

Vi ser ett utanförskap som är mycket svårt att ta sig ur, om man väl 

hamnar där. Det är en mycket viktig uppgift för stadens ledning 

liksom för polisen och rättsväsendet att förhindra att fler unga dras in i 

den grova brottsligheten. 

 

Men det fåtal av befolkningen som trots allt ägnar sig åt brottslighet 

kan inte ostört tillåtas förstöra för alla andra, utan måste mötas av 

tydliga konsekvenser från samhället - och deras möjligheter att ägna 

sig åt brott måste minimeras. Det kräver åtgärder av en helt annan 

omfattning än vad vi ser i Stockholm idag. 

 

Vi liberaler har därför föreslagit ett paket av åtgärder för ett tryggare 

Stockholm, med alltifrån trygghetskameror och trygghetsvakter, till en 

lokal jour dit handlare och andra kan vända sig dygnet runt vid akuta 

otrygga situationer. 

 

En mer närvarande samhällsapparat, med fler synliga poliser som 

skapar trygghet och klarar upp brott, är nödvändigt i Sverige. 

Liberalerna har föreslagit fler poliser och fler beredskapspoliser. I 

Stockholm har vi föreslagit att staden ska erbjuda sig att 

medfinansiera fler poliser till de områden som är i allra störst behov 

av en mer närvarande rättsstat tills dess att staten tar sitt ansvar. Det 

tar dock tid att bygga upp en tillräcklig organisation. Tills en 

välfungerande polis med större resurser finns på plats kan 

trygghetsvakter, anställda i kommunerna, hjälpa till med att skapa 

närvaro och synlighet där behoven är stora. Vi har i vårt budgetförslag 

avsatt 100 mnkr för att Stockholms stad ska kunna anställa minst 200 

trygghetsvakter. Dessa ska rekryteras till de områden där behoven är 

som störst, i nära samverkan med polisen och efter lokala behov. 
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Socialdemokraternas svar på detta har varit avvisande, för att nu i elfte 

timmen halvhjärtat komma med ett förslag om att anställa omkring 40 

ambulerande vakter. Det är både för lite och för sent.   

 

Vid sidan av de akuta säkerhetsinsatserna i områden där människor 

idag upplever begränsningar i sina möjligheter att leva i frihet och att 

driva verksamheter och företag utan rädsla för kriminellas repressalier 

behövs också andra, långsiktiga lösningar. Det handlar om att stärka 

de sociala trygghetssystem, rusta skolorna, rusta upp och bygga om 

otrygga områden, garantera offentlig service som post och 

kontanttjänster, stötta handlare och skapa fler offentliga arbetsplatser. 

På dessa områden har Socialdemokraterna gjort för lite eller 

ingenting. Vi måste också bättre ta lokala aktörers, fastighetsägares 

och näringslivet, engagemang tillvara. Att skapa goda förutsättningar 

för trygghet och framtidstro i de områden där samhällskontraktet 

utmanas kräver uthållighet både på det lokala och på det nationella 

planet. 

 

Internationella förebilder finns för hur utvecklingen kan vändas i 

områden med mycket stora sociala problem. Så kallade BID:s, 

Business Improvement Districts, gör mätbar skillnad i många länder 

och handlar om att fastighetsägare går samman och gemensamt vårdar 

och rustar upp de områden där de verkar. Det är bland annat med detta 

arbetssätt, samt med ett närvarande samhälle med fler poliser, som 

New York sedan 1980-talet lyckats vända otrygga stadsdelar till 

levande och trygga sådana. De första insatserna kan vara att enas om 

snabba insatser i det egna beståndet, som att en krossad ruta byts ut 

eller att klotter saneras snabbt. Sådana åtgärder har enligt broken 

windows-teorin belagts vara preventivt verksamma. Men ett BID är 

också en utmärkt aktör för långsiktig upprustning av området där de 

verkar. 

 

För att vända utvecklingen krävs en gemensam kraftsamling med 

konkreta incitament för samtliga berörda samhällsaktörer att stärka 

närvaron i brottsutsatta stadsdelar. Regeringen bör snarast tillsätta en 

nationell förhandling med de kommuner, landsting och privata aktörer 

som verkar i utsatta områden – det nya Sverigebygget, på modell efter 

Sverigeförhandlingen. Förhandlingen måste omfatta fler närvarande 

offentliga myndigheter och arbetsplatser, bättre offentliga miljöer och 

upprustade bostadsområden, insatser för att få fler i riktiga jobb och 

bryta det bidragsberoende som är kännbart i flera av stadsdelarna och 

bättre skolor som ger barnen bättre framtidschanser.  
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Det Sverigebygge som vi föreslår måste bjuda in dessa 

fastighetsägarföreningar och genom avtal slå fast vars och ens ansvar 

för social, ekonomisk och trygghetsmässig upprustning i sitt 

lokalområde. Med långsiktiga överenskommelser i avtal på 15 till 20 

års sikt kan privata fastighetsägare, butiksinnehavare, företag och 

näringslivsorganisationer våga planera och investera långsiktigt av 

sina egna medel. Men de stora, övergripande satsningar som behövs, 

som åligger det offentliga, måste staten och kommunerna stå för. 

Därför behövs statliga pengar för infrastruktur- och 

säkerhetsinvesteringar avsättas för åtgärder inom förhandlingen.  

 

Förhandlingen ska mynna ut i konkreta och tidssatta åtaganden för 

säkrare stadsdelar under lång tid framöver. Finansieringen måste 

komma från staten, berörda kommuner och landsting, och lokala 

fastighetsägarföreningar (BID:s) utifrån var och ens ansvarsområde. 

Satsningarna måste syfta till att ge människor bättre förutsättningar 

genom ökat och funktionsblandat bostadsbyggande, upprustade lokala 

centrum, fler i jobb, och åtgärder för att minska brottsligheten och 

därmed risken att bli utsatt för brott. Fler kommunala förvaltningar 

och statliga myndigheter behöver flyttas ut från innerstadskärnorna till 

stadsdelar som är i behov av ökad dagbefolkning, större underlag för 

handel och service och fler arbetsplatser.  

 

Vi har för vår del redan nu budgeterat för en trygghetsmiljard till 2028 

för att rusta bostadsområden, bygga nytt och bygga om, för tryggare 

stadsmiljöer i hela staden. Vi går också fram med högre tillskott till 

förskola och skola och satsningar på socialtjänsten. Satsningar som 

ska leda till att halvera andelen elever som går ut grundskolan utan 

gymnasiebehörighet i de stadsdelar som har de största utmaningarna, 

och halvera den upplevda otryggheten i de stadsdelar där den är som 

störst. 

 

Om vi inte samordnar insatserna för ökad säkerhet och trygghet, 

riskerar vi att återupprepa gångna misstag där spretiga satsningar 

avlöser varandra samtidigt som samhället backar tillbaka på andra 

områden. Istället behövs långsiktiga överenskommelser som fokuserar 

på sociala, ekonomiska och andra utmaningar samtidigt, för att rusta 

våra samhällen mot brott och för att värna människors frihet och 

trygghet.  
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Att återupprätta friheten och tryggheten i Stockholms bostadsområden 

kräver att rättsstaten klarar sitt uppdrag. Det krävs också att 

Stockholms stad leds av ett styre som förstår att tryggheten är en av 

stadens viktigaste frihetsfrågor under en lång tid framöver. Utan att 

människor kan känna trygghet och rörelsefrihet, utan att unga skyddas 

från att dras med i brottslighet, går det inte att stärka skolresultat, 

vända utanförskap och skapa framtidstro. Därför är det sorgligt att 

behöva konstatera att Stockholms socialdemokraters trygghetspolitik 

saknar trovärdighet. 
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§ 6  

Svar på remiss om Motion om att starta konceptet Trygg 
stad 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på motionen om att starta konceptet Trygg 

stad. 

 

Ärendet 
Motion (2017:68) av Anna König Jerlmyr (M) om att starta konceptet 

Trygg stad har remitterats till Spånga-Tensta stadsdelsnämnd för 

yttrande. I motionen föreslår att berörda nämnder och bolag genomför 

konceptet Trygg stad genom att etablera en svensk modell av Business 

Improvement Districts, BID, kallad för Trygg stad. Etableringen av 

konceptet bygger på att en organisation bildas för platssamverkan 

mellan fastighetsägare, staden, handlare och andra aktörer.  

 

Förvaltningen kan konstatera att för Spånga-Tenstas del innebär 

förslaget inte några förändringar i arbetssätt, eftersom följande arbete 

redan är etablerat: 

 Lokalt utvecklingsprogram för trygghet finns 

 BID finns i form av Järva fastighetsägarförening sedan tio år  

 Strukturerade samverkansmöte sker minst fyra gånger per år 

mellan förvaltningar, fastighetsägare, handlare och polis. 

 Ansökningar till trygghetsfonden görs regelbundet 

 

Förvaltningen vill också tillföra att trygghetsarbetet inom stadsdelen 

utvecklas kontinuerligt i samverkan med andra aktörer och är ett 

prioriterat mål för nämnden. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 december 2017. 

Dnr 1.5.1-1118/2017 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), 

Rashid Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag.  

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett eget 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

det. 
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Ledamoten Åsa Nilsson Söderberg (L) ställde sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 
Reservation  
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Dennis Wedin (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), 

Annika Rosenberg (M) till förmån för eget förslag. 

 

”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

 

1. Motion av Anna König Jerlmyr m.fl. (M) om att starta 

konceptet Trygg stad tillstyrks. 

2. Därutöver anförs följande. 

När man läser förvaltningens svar på motionen av Anna König 

Jerlmyr får man lätt intrycket av att det som föreslås är onödigt, att 

alla samverkansformer fungerar tillfredsställande i vår stadsdel samt 

att inget behöver göras framgent för att motverka otryggheten i 

Spånga-Tensta. Dessutom har stadsdelen precis det som föreslås i 

motionen, ska man tro förvaltningen. Till och med från 

Trygghetsfonden, som förvisso startades upp 1 januari i år, är vi 

tydligen så till den milda grad i framkant att stadsdelen ”regelbundet 

ansöker om pengar från trygghetsfonden” enligt förvaltningen. 

Detta är naturligtvis inte seriöst. Det är dessutom heller inte sant. 

Otryggheten i Spånga-Tensta har ökat kraftigt de senare åren och 

medborgarna känner en tilltagande oro både för att vistas på gator 

och torg och för det ökande våldet i samhället. Handlarna i stadsdelen 

upplever ökad brottslighet – i Tensta såväl som i Gamla Spånga. I 

Gamla Spånga gick det till och med så långt att alla handlarare 

stängde sina butiker i protest mot våldet.  

Förutom ordningsvakter, kameror och fler poliser saknar vi även 

strukturer och samverkansformer för att komma till rätta med den här 

problematiken. I motionssvaret missar man också att det som föreslås 

är en stadsövergripande verksamhet där 100 miljoner kronor avsätts 

och där form och innehåll tangerar, men inte nödvändigtvis, exakt 

samsvarar med just hur man i Tensta arbetar med bl.a. Järva 

fastighetsägarförening.  

Trygghet ska råda i staden oavsett bostadsadress. Otrygga miljöer 

och platser måste och ska fasas bort. Både den upplevda och den 

faktiska tryggheten hos stockholmarna ska öka. Det handlar om att ta 
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tillbaka platsen till invånarna och investera långsiktigt. I dag finns det 

områden där en stor del av befolkningen undviker att gå ut kvällstid. 

Därför vill vi skapa mer levande platser med platssamverkan. Genom 

att på specifikt utpekade platser mäta den upplevda tryggheten dag 

som natt samt kartlägga vilka som rör sig vid platsen över dygnet 

skapas förutsättningar för att förbättra upplevelsen av platsen. Genom 

att offentlig och privat sektor samverkar skapas ett helhetsansvar för 

platsen som genom samfinansiering ger förutsättningar för aktiviteter 

och lokal utveckling. 

I Moderaternas budgetförslag satsar vi totalt 100 miljoner kronor 

under fyra år för att säkerställa konceptet Trygg stad. Initialt har vi 

pekat ut tolv torg och centrum över hela staden där konceptet ska 

startas.  

Vårt förslag handlar inte om något kortsiktigt projekt, det handlar om 

ett långsiktigt trygghetsåtagande genom riktade pengar till 

platssamverkan mellan stad, fastighetsägare, handlare och andra 

aktörer som polis. Vi vet att fysisk närvaro och ett rent och snyggt 

offentligt rum med upplevelser och aktiviteter ökar såväl trivsel som 

människors vilja att vistas på platsen. De pengar vi avsätter går därför 

till personal för skötsel- och renhållning i otrygga centrum och torg, 

och till att ordna aktiviteter och en attraktiv plats. 

Ett av de viktigaste syftena med Trygg stad är att göra stadens 

offentliga miljöer tryggare, genom att skapa positiva identiteter kring 

platser som i dag är väldigt utsatta. Men detta behöver mätas och 

följas upp för att fungera. Därför kommer kontinuerliga 

trygghetsmätningar att vara en nyckelfaktor i arbetet. Sådana 

mätningar ska genomföras en till två gånger dagligen. Vår 

målsättning är att 90 procent av de som vistas på platserna ska känna 

sig trygga oavsett tid på dygnet, och vi kommer inte att lämna 

platserna förrän detta mål har uppnåtts. I exempelvis Bryant Park i 

New York mäter de hur många män och kvinnor som vistas i parken. 

Målsättningen är att ha fler kvinnor än män i parken, då vet man att 

platsen är upplevs som trygg. Vi vill att såväl gammal som ung, man 

som kvinna ska känna att stadens offentliga utrymmen är deras, och 

att de ska kännas trygga och attraktiva. 
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§ 7  

Svar på remiss om Motion om ett stadsövergripande 
handlingsprogram för minskad nyrekrytering till 
brottslighet 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på motionen om ett stadsövergripande 

handlingsprogram för minskad nyrekrytering till brottslighet. 

 

Ärendet 
Motion (2017:49) av Lotta Edholm m.fl. (L) har remitterats till 

Spånga-Tenstas stadsdelsnämnd för yttrande. I motionen föreslås att 

kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att i samråd med 

polisen och civilsamhället ta fram ett program för stadens samlade 

arbete med ungdomar som riskerar att dras in i brottslighet och att det 

operativa arbetet i enlighet med programmet bedrivs i nära samverkan 

med polisen 

 

Förvaltningen bedömer det som föreslås redan finns utförs ramen för: 

 

 det lokala utvecklingsprogrammet i Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd 

 socialtjänstens arbete med sociala insatsgrupper 19-29 år  

 fältverksamhetens uppdrag under 2018 som omfattar en yngre 

målgrupp än 13-17 år.  

 etableringen av en lokal Maria ungdomsmottagning, Framtid 

Stockholm, är genomfört i Järva, och vänder sig till ungdomar 

i riskzon. 

 

Förvaltningen ser att arbetet för att minska nyrekryteringen till 

brottslighet kan utvecklas. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 december 2017. 

Dnr 1.5.1-827/2017 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), 

Rashid Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom  

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) ställde sig bakom  

förvaltningens förslag. 
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Ledamoten Åsa Nilsson Söderberg (L) lade fram ett eget förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 
Reservation  
Reservation anmäldes av ledamoten Åsa Nilsson Söderberg (L) till 

förmån för eget förslag. 

 

”Förslag till beslut 
1. Att tillstyrka motionen. 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

I vissa områden runt om i Stockholm finns i dag ett så stort kriminellt 

inflytande att det begränsar människors vardag och frihet. 

Kriminaliteten begränsar människors frihet att röra sig i staden, att 

driva affärsverksamhet, att bosätta sig var man vill, att leva med den 

man vill. Antalet dödsskjutningar i Stockholm fördubblades nästan 

under 2017. Företagare larmar om att de inte längre kan driva sina 

butiker. Utvecklingen kan vändas, men än så länge har regeringen och 

stadshusmajoriteten stått handfallna. 

 

Det behövs fler poliser och trygghetsvakter i brottsdrabbade områden 

för att öka tryggheten och stoppa den akuta våldsvågen, men på lång 

sikt måste vi stoppa nyrekryteringen till de kriminella nätverken Vi 

ser ett utanförskap som är mycket svårt att ta sig ur, om man väl 

hamnar där. Det är en mycket viktig uppgift för stadens ledning 

liksom för polisen och rättsväsendet att förhindra att fler unga dras in i 

den grova brottsligheten. 

 

Utmaningen är dels att öka ambitionsnivån ännu mera i ljuset av den 

senaste utvecklingen, dels att få de olika insatserna att samspela med 

varandra och utgå ifrån ett helhetsperspektiv. Såväl skolan som 

socialtjänsten, för att ta två exempel på kommunala 

verksamhetsområden, är verksamheter som är lagstyrda och där det 

finns en stark professionell kultur. Mycket arbete har lagts ner på att 

sänka trösklarna och få skolan och socialtjänsten att arbeta närmare 

tillsammans. Men ännu återstår utmaningar. 

 

Vi föreslår därför att Stockholms stad tar fram ett program för det 

samlade arbetet med ungdomar som riskerar att rekryteras in i den 

organiserade brottsligheten, eller på annat sätt väljer en kriminell 
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livsstil. Framtagandet av programmet ska föregås av en djupgående 

analys av vilka svagheter som dagens samverkansformer har och vilka 

åtgärder som krävs för att förverkliga den satta målbilden. Föreslagna 

åtgärder ska så långt som möjligt utgå från vetenskap och 

evidensbaserade metoder, och i de fall där det finns kunskapsluckor 

ska forskning och metodutveckling ingå. 

 

Vi vill starkt betona att såväl framtagandet av programmet, som 

implementeringen av det liksom det operativa arbetet i övrigt, måste 

bedrivas i nära samverkan med polisen och civilsamhället. 

Kommunen kan inte göra polisens arbete. Men vi måste göra vad vi 

kan för att identifiera, hjälpa och stödja ungdomar som riskerar att på 

olika sätt hamna i kriminalitet. 
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§ 8  

Svar på remiss om Revidering av ramavtal med SISAB 
gällande utbildningslokaler 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remiss om revidering av Ramavtalet 

med Skolfastigheter i Stockholm AB, SISAB. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Förslag till reviderat ramavtalet med Skolfastigheter i Stockholm AB, 

SISAB har remitterats till Spånga-Tensta stadsdelsnämnd för yttrande. 

I det föreslagna avtalet införs ökade incitament för säkerställandet av 

rationellt och kostnadseffektiva byggnationer i samband med ny-, om- 

och tillbyggnader. I avtalet föreslås även ett antal andra justeringar för 

att förbättra och förtydliga hyresförhållandena mellan SISAB och 

inhyrande nämnder gällande de pedagogiska lokalerna. En 

tolkningsgrupp, som ska följa upp och utvärdera den nya 

incitamentsmodellen, föreslås kopplas till samverkansavtalet. Avtalet 

gäller från och med 1 april 2018.  

 

Förvaltningen anser sammantaget att de förslagna förändringarna i 

avtalet är väl underbyggda och torde skapa fungerande incitament för 

koncernövergripande kostnadsbesparingar.  

 

Förvaltningen anser att stadens bolag och förvaltningar bör finns väl 

representerade i den föreslagna tolkningsgruppen.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 december 2017. 

Dnr 1.5.1.-1040/2017 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Att staden ser över avtalet mellan staden och Sisab för att förbättra 

och förtydliga samarbetet är positivt.  
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Vi finner det ytterst angeläget att ytterligare belysa kvalitets- och 

miljöaspekter i samverkansavtalet. Det liggande förslaget till 

samverkansavtal reglerar i mycket liten utsträckning miljöarbete.  

 

Förslagen behöver revideras för att stadens utbildningslokaler ska bli 

långsiktigt kostnadseffektiva, och inte suboptimeras i 

projekteringsfasen. Viktigt är också att skollokaler – barns dagliga 

arbetsmiljö – byggs och underhålls med bra kvalitet och på ett 

miljömässigt hållbart sätt.  

Modulhus 

Cirka 200 äldre förskolor i staden skulle enligt underlaget behöva 

ersättas, bland annat på grund av stort underhållsbehov, bristande 

funktionalitet och hög energianvändning. Enligt förslaget skulle Sisab 

ges möjlighet att ersätta dem med prefabricerade modulhus,  

 

I dessa hus skulle enligt förslaget avsteg göras från några av de 

tekniska krav som idag ställs i staden. Inte heller skulle dessa hus 

uppnå krav för certifiering Miljöbyggnad silver. Vilka avsteg som 

avses och vilka överväganden som gjorts angående kvalitet, miljö och 

hälsa specificeras inte i förslaget. 

 

Stockholms stad har idag krav på att förskolor byggs med miljökrav 

motsvarande Miljöbyggnad, lägst med nivå silver, vid nybyggnation. 

Kravet innebär bland annat låg energianvändning och att tuffa krav 

ställs för att undvika byggmaterial som innehåller kemikalier med 

känt farlig verkan.  

 

Här anser vi att stadens verksamhet bör skärpa miljökraven snarare än 

sänka dem, då vi bygger det som är våra barns dagliga vistelseorter. 

Denna ambition har också sedan länge slagits fast i styrdokument som 

stadens miljöprogram och kemikalieplan. Den senare slår exempelvis 

fast att ”Byggvaror (material och kemiska produkter) som används i 

nybyggnation, renovering, ombyggnad och anläggningsarbeten ska 

inte innehålla ämnen som […] beskrivs som utfasningsämnen”.  

 

I nyinvigda förskolan Lilla Tensta, som byggts enligt Miljöbyggnad 

silver, har 20 produkter som innehåller utfasningsämnen använts. Det 

är alldeles för många.  

 

Modulhus som innebär en ökad kemikalieanvändning, sämre 

inomhusmiljö eller energiprestanda som inte står i paritet med vad 

staden sätter som ribba i övrigt när staden bygger förskolor finner vi 

oacceptabla. 
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Grundidén, att effektivisera byggprocessen i tid och kostnad genom 

standard- och prefabricerade lösningar, är dock god. 

Samverkan kring miljöarbete 

Ett av stadens inriktningsmål är ett klimatsmart Stockholm, med 

underliggande mål kring hållbar energianvändning, miljöanpassade 

transporter, hållbar mark- och vattenanvändning, resurseffektiva 

kretslopp, sund inomhusmiljö och giftfri miljö. 

 

Fastigheters miljöpåverkan är väsentlig, och de val som görs när de 

projekteras får avgörande betydelse för såväl driftekonomi som 

kvalitet och miljö under lång tid. Det är därför viktigt att samverkan 

sker för att säkra att ekonomiskt smarta miljöval görs såväl då stadens 

bygger nytt som löpande för att förhålla sig till ny kunskap, nya krav 

och möjligheter. 

 

Det liggande förslaget till samverkansavtal reglerar dock i mycket 

liten utsträckning miljöarbete. Avsnitt 8.5 berör energianvändningen, 

men fokuserar på driftskedet.  

 

Att redan vid projekteringen eftersträva lösningar som minskar 

energianvändningen eller minskar behovet av köpt energi berörs inte. 

 

Andra områden där en samverkan kan vara nödvändig för att skapa 

lösningar som bidrar till att nå målen i stadens miljöprogram – 

exempelvis utformning av byggnader för enkel och effektiv 

materialåtervinning och matavfallsinsamling – berörs inte 

överhuvudtaget. 

 

Istället finns det risk att den föreslagna modellen för riktvärde och 

administrativt påslag blir direkt kontraproduktiv. 

Riktvärde för investeringsutgift och administrativt påslag 

Idag används en princip där hyreskostnaden för en plats i förskola 

eller grundskola inte ska överstiga 30 000 kronor per år.  Eftersom 

avskrivning/amorteringstid på 50 år nu tillämpas i högre utsträckning 

än tidigare 33 år, anses det finnas en risk att totalkostnaderna för 

byggprojekt drar iväg när kostnaderna utslagna per år minskar. 

 

Förslaget är därför att ett riktvärde för investeringsutgiften ska ersätta 

den modell som utgått från den årliga hyreskostnaden. Riktvärdet 

föreslås bli 400 000 kronor per plats. 
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Dessutom föreslås att Sisab vid nybyggnation får ta ut en ersättning, 

som blir högre om projektkostnaden håller sig under riktvärdet. 

Tanken är att det ska bli en morot att hålla projektkostnaderna nere. 

 

Problem uppstår då om parterna står inför valet om en satsning som 

ger lägre drifts-/livscykelkostnader, men där investeringskostnaden 

blir högre. En solenergilösning som skulle ha betalat sig på några år 

riskerar att inte bli av för att Sisab tjänar dubbelt så mycket på att inte 

föreslå den.  

Material av god kvalitet som håller underhållskostnaderna nere och 

minskar såväl resursslöseri som samhällets avfallsmängder riskerar att 

väljas bort för att de kostar mer i inköp.  

 

Såväl riktvärde som modell för den administrativa kostnaden bör 

utformas så att de premierar val av långsiktigt hållbara lösningar – 

såväl ekonomiskt som ekologiskt. Livscykelperspektiv och långsiktig 

driftekonomi bör väga tyngre än projektkostnader.  

Kostnader för förstudier 

Idag ska kostnader i förstudie- och utredningsskedet direktfinansieras. 

Det innebär att en stadsdel som vill eller måste ställa vissa krav får 

betala hela kostnaden för att utreda detta.  

 

Om det är platsspecifika eller i övrigt unika krav är det en rimlig 

ordning. 

 

Det bör dock även skapas morötter för samverkan vid beställningar 

och återanvändning av redan gjorda projekteringar”.  

 
Särskilt uttalande 
Åsa Nilsson Söderberg (L) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

En god utbildning är avgörande för att alla individer ska få möjlighet 

att forma sitt eget liv. För att rektorer, lärare, barn, elever och 

föräldrar ska kunna fokusera på kunskapsmålen krävs det att det finns 

en god tillgång på kvalitativa förskole- och skollokaler. En långsiktig 

och konsekvent planering av utbyggnaden av SISAB:s bestånd är 

viktig för att alla elever ska erbjudas en kvalitativ utbildning. SISAB 

ska i sin planering ha ett långt tidsperspektiv, en kontinuerlig 

uppföljning och tydliga målsättningar.  

 

Samverkansavtalet, som är en revidering av det nu gällande 

ramavtalet, siktar mot incitament för att minska kostnaderna för 

nybyggnation. Antalet barn och elever ökar kraftigt de kommande 
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åren. Tillgången till bra förskolor och skolor med en god miljö för 

barnen är viktig för stockholmarna och har betydelse för Stockholms 

attraktivitet som stad att bo och arbeta i. Utbyggnadstakten av nya 

förskolor och skolor måste vara hög.  

 

Det är dock avgörande för skolornas och förskolornas ekonomi i 

framtiden att kostnaden för de nya lokalerna inte blir för höga. Detta 

är särskilt viktigt när 50-års amortering nu börjar tillämpas, då högre 

kostnader inte kommer märkas på hyran de första åren på samma sätt 

som idag. I det föreslagna samarbetsavtalet presenteras en struktur där 

SISAB får ta en större administrativ peng om kostnaden per tillskapad 

plats understiger riktvärdet 400000 SEK.  

 

400000 SEK per tillskapad plats gäller enligt avtalet oavsett vilken 

verksamhet det är som bedrivs. SISAB bygger och äger 

utbildningslokaler med flera användningsområden, förskola, skola, 

vuxenutbildning. Dessa olika hyresgäster har olika behov och regleras 

av olika lagar. Till exempel ska skolan ha tillgång till gymnastiksalar 

etc. Vuxenutbildningen har inte dessa lagkrav eller behov. Rimligtvis 

borde riktvärdet differentieras för de olika verksamheterna, ett 

riktvärde för grundskola, gymnasie, förskola, vuxenutbildning etc. 

 

En analys borde också göras av hur många nybyggnationer och 

tillbyggnationer som överstiger riktvärdet 400000 SEK idag. Ett 

riktvärde som ligger för lågt eller för högt riskerar att skapa fel 

incitament för kostnads- och kvalitetskontroll. Analysen borde 

inkludera vilken sorts nybyggnation som överstiger eller understiger 

riktvärdet och av vilka anledningar byggen fördyras eller blir billigare 

än genomsnittet. 

 

En problematik som ökar kostnaderna för nybyggnation av 

utbildningslokaler är att planeringen av dessa inte prioriteras av 

Stockholms stad vid planering av nya områden. Ett tydligt exempel är 

planeringen av Bromstensstaden, där man nu i i sista stund har lagt in 

en skola på en olämplig plats. Det är avgörande att SISAB får 

möjlighet att delta tidigare i processerna och att samarbetet mellan 

SISAB och bland andra utbildningsförvaltningen,  

stadsdelsförvaltningarna, arbetsmarknadsförvaltningen, 

stadsbyggnadskontoret samt exploateringskontoret fungerar bra. 

Denna samverkan nämns inte i det föreslagna samverkansavtalet, och 

avtalet riskerar därmed att missa den mest fördyrande omständigheten 

för nybyggnation – att byggnationen inte planeras på tomter som är 

ändamålsenliga och med ett långt tidsperspektiv för att möjliggöra ett 

kostnadseffektivt byggande. 
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§ 9   

Svar på remissen ”Ett Stockholm för alla - förslag till 
Program för tillgänglighet och delaktighet för personer 
med funktionsnedsättning 2018-2023 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen till 

stadsledningskontoret. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontoret har remitterat ärendet ”Ett Stockholm för alla - 

Program för tillgänglighet och delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning 2018-2023” (dnr 171-1831/2016) för yttrande 

senast 16 februari 2018. 

Förvaltningen är övergripande positivt inställd till det reviderade 

programmet för tillgänglighet och delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning 2018-2023. 

Förvaltningen anser dock att staden ska avgöra vilka av förslagen till 

indikatorer som ska implementeras i brukarundersökningar. Detta för 

att minska lokala brukarundersökningar vilka riskerar att sänka 

svarsfrekvensen för de stadsgemensamma brukarundersökningarna 

ytterligare. 

Enligt förvaltningen kan vissa av förslagen på indikatorer hanteras 

som aktiviteter, exempelvis ” andel bostäder med särskild service där 

möjlighet till internetuppkoppling finns i de boendes lägenheter” 

För att säkerställa målen i programmet anser förvaltningen att de 

tydligare bör implementeras i stadens system för styrning och 

uppföljning (ILS). Exempelvis genom egen rubrik under menyn 

uppföljning, likt uppföljning av stadens miljöprogram. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 december 2017. 

Dnr 1.5.1-1011/2017 

 
Förslag till beslut 
Ordföranden Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), 

Rashid Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom  

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) ställde sig bakom  

förvaltningens förslag. 
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Ledamoten Åsa Nilsson Söderberg (L) lade fram ett eget förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 
Reservation  
Reservation anmäldes av ledamoten Åsa Nilsson Söderberg (L) till 

förmån för eget förslag. 

 

”Förslag till beslut 
Att besvara remissen enligt följande. 

 

Alla stockholmare ska ha friheten att kunna forma sitt eget liv, utbilda 

sig, arbeta, delta i samhällslivet och leva i gemenskap med andra. 

 

På samma sätt som det nuvarande programmet för delaktighet för 

personer med funktionsnedsättning, som antogs under Alliansens tid 

vid majoritet, innehåller föreliggande förslag till program konkreta 

mål och indikatorer med en tydlig ansvarsfördelning. Vi ser dock att 

det finns områden som kan förbättras. 

 

Ett tillgängligt Stockholm där alla har möjlighet att delta kräver att 

alla stadens nämnder och bolag arbetar i samma riktning och tar sitt 

ansvar. Därför är det bra att programmet spänner över hela stadens 

verksamhet. Samtidigt kan inte de verksamheter förbises, som har till 

huvudsaklig uppgift att hjälpa och stödja personer med 

funktionsnedsättning. 

 

Vi ser exempelvis med stor oro på de rapporter som har nått oss om 

försämrad rätt till ledsagning som drabbar synskadade, och som inte 

har någon grund i politiska beslut utan i ändrad praxis på 

tjänstemannanivå. Detsamma gäller försämringar i rätten till 

kontaktperson. Staden kan inte med ena handen anta program som 

innehåller ambitiösa föresatser om rätten till en meningsfull fritid och 

att delta i samhällslivet, och med andra handen inskränka 

stockholmarnas möjligheter att göra just detta. 

 

Rätten att kunna bestämma över sitt liv förutsätter valfrihet. Personer 

med funktionsnedsättning kan behöva hjälp med behov som är mycket 

grundläggande och som har en avgörande roll för deras förmåga att 

klara sig i vardagen, och det är därför självklart att de så långt som 

möjligt måste kunna välja vem som ska ge dem denna hjälp. Det är 
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därför synd att valfrihetsperspektivet saknas helt i förslaget till 

program. 

 

Personer med funktionsnedsättning ska inte bara kunna ha en 

anställning – de ska också kunna starta och driva företag. Det är 

viktigt att information och blanketter som krävs för att starta företag 

är tillgängliga. Det gäller även blanketter för att ansöka om 

föreningsbidrag, något som inte alltid är fallet idag. 

 

Något som är speciellt påtagligt för alla människor med någon form 

av funktionsnedsättning är att de problem som finns i samhället i stort 

ofta får än starkare negativ effekt. Bristen på bostäder är ett av vår tids 

största problem, och får vida konsekvenser för människor som har 

svårt att hitta bostad. För att hitta en långsiktig lösning måste staden 

aktivt arbeta för att bygga fler bostäder, i högre takt, och att med 

stadens bostadsbolag kontinuerligt testa nya metoder för att bygga 

billigare.  
 

Staden ska kontinuerligt arbeta för att ha en mer inkluderande fysisk 

utformning. För att garantera detta behöver förankringsarbetet vid 

detaljplanerprocesser engagera fler redan vid ett tidigt stadie i 

planeringsprocessen och expertgrupper med expertis rörande 

funktionshinderfrågor måste ges möjlighet att vara delaktiga i stadens 

fysiska utveckling. 

 

Frågan om ett tillgängligt utbud av konst och kultur är större än bara 

en fråga om fysisk tillgänglighet till utställningslokalerna. Det handlar 

också om ett utbud av kulturella uttryck som är möjliga att ta del av 

även för besökare som har olika typer av funktionsnedsättningar. 

Exempel är permanenta multisensoriska verksamheter på stadens 

kulturinstitutioner. 

 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt uttalande. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Maurice Forslund (KD) lade fram ett ersättaryttrande:  

 
”Särskilt uttalande 

Det är positivt att ett förslag till Program för tillgänglighet och 

delaktighet för personer med funktionsnedsättning 2018-2023 har 

tagits fram. Moderaterna ställer sig dock kritiska till ett antal punkter.  

 

Det behöver tydliggöras vilka inom staden som ansvarar för att utföra 

det som i programmet gäller att staden ska erbjuda ändamålsenligt 
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stöd och effektiv matchning. Ansvarsfördelningen mellan olika 

nämnder behöver här vara tydlig. Samt hur avgränsning och ansvaret 

ser ut för samverkan med arbetsförmedlingen.  

 

Moderaterna är ytterst kritiska till indikatorn: Andel vuxna personer 

med funktionsnedsättning som är beviljade insatser från 

socialtjänsten och som kan försörja sig själva. Vi tolkar detta som att 

funktionsnedsatta personer som går från försörjningsstöd till 

exempelvis aktivitetsersättning eller sjukersättning, ska räknas till 

självförsörjande. Staden står alltså inte längre för deras försörjning, 

samtidigt står personen utanför arbetsmarknaden. Räknas dessa 

personer som självförsörjande, trots att de erhåller bidrag, riskerar 

strävan att få dessa människor i arbetet gå åt motsatt håll. Individens 

möjligheter till inträde på arbetsmarknaden kommer avsevärt att 

försämras.  

 

Enligt programmet ska staden aktivt erbjuda personer med 

funktionsnedsättning, anställning, praktikplatser och sommarjobb. Det 

saknas dock indikatorer för att kunna följa upp detta mål. Det blir 

problematiskt när det inte finns möjligheter att föra register över 

personer med funktionsnedsättning, hur ska uppföljning då ske? Det 

måste iså fall finnas andra sätt att följa upp uppdraget på ett lagligt 

sätt. 

 

När det gäller fokusområdet rätten till utbildning föreslås bland annat 

uppföljning av andel elever med funktionsnedsättning inom respektive 

skolform som upplever att de får de hjälpmedel de behöver. Samt 

uppföljning av andel elever med särskilt stöd som når målen för 

respektive skolform. Även här blir det svårt att tillämpa en trovärdig 

uppföljning när det inte finns möjlighet att registrera personer med 

funktionsnedsättning.  

 

Det finns ett flertal program inom området mänskliga rättigheter. Ett 

gemensamt program för alla delar inom området hade därför 

underlättat implementeringsarbetet och efterlevnaden. Det måste 

finnas rimliga förutsättningar och tillräckligt med stöd för våra 

medarbetare att kunna arbeta efter de direktiv som ges.  

 

Ersättaryttrande 
I sitt svar framhåller förvaltningen att den är övergripande positivt 

inställd till det reviderade programmet. Programmet skapar goda 

förutsättningar för att Stockholm ska bli en tillgänglig stad för alla.  

Programmet går helt i linje med den nya funktionshinderspolitiken 

och har beaktat de utvecklingsområden som MFD (Myndigheten för 
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Delaktighet) lyft i sin utvärdering av den svenska 

funktionshinderspolitiken. Vi är av samma mening. 

 

Programmet har inte enbart remitterats till samtliga stadens nämnder 

och bolag utan även till en stor mångfald av utomstående 

organisationer. Kristdemokraterna ämnar återkomma med synpunkter 

då programmet kommer på kommunstyrelsens dagordning och efter 

att ha tagit del av remissinstansernas yttranden. 

 

Redan nu vill vi lyfta att våld mot äldre med funktionsnedsättningar 

kräver en speciell kompetens hos berörd personal. Den kompetensen 

ska säkerställas.   
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§ 10  

Svar på remiss av Transpersoner i Sverige - Förslag för 
stärkt ställning och bättre levnadsvillkor  

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som yttrande över remiss av betänkandet 

”Transpersoner i Sverige – Förslag för stärkt ställning och bättre 

levnadsvillkor”. 

 

Ärendet 
Betänkande av den statliga offentliga utredningen ”Transpersoner i 

Sverige - Förslag för stärkt ställning och bättre levnadsvillkor (SOU 

2017:92)” har remitterats till Spånga-Tensta stadsdelsnämnd för 

yttrande.  

 

I betänkandet redogörs för resultatet av utredningens kartläggning av 

transpersoners levnadsvillkor, därtill lämnas ett antal förslag till 

åtgärder inom flera områden i syfte att stärka transpersoners ställning i 

det svenska samhället. Stadsdelsförvaltningen har i förslag till 

yttrande kommenterat de förslag som förvaltningen bedömer påverkar 

stadsdelsnämndens verksamhetsområden och uppdrag 

 

Sammantaget bedömer förvaltningen att dessa förslag är väl 

genomarbetade och torde möjliggöra ett stärkande av levnadsvillkoren 

för transpersoner. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den  17 januari 2018. 

      Dnr 1.5.1-21/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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10 B Svar på remiss av ansökan om tillstånd till vattenverksamhet 
för tillfällig grundvattensänkning för gång- och cykeltunnel 
projekt Mälarbanan (M 6134-17) 

 
Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande till trafikroteln som yttrande över 

remissen. 

 

Ärendet 
Trafikverket planerar en gång- och cykeltunnel mellan 

Bromstensvägen och Skogängvägen som en del av projektet 

Mälarbanan. Byggnationen av gång- och cykeltunneln kommer att 

leda till en tillfällig sänkning av grundvattennivån under byggtiden 

inom ett begränsat område. Trafikverket har vid Nacka tingsrätt, 

mark- och miljödomstolen, ansökt om tillstånd till vattenverksamhet 

för tillfällig grundvattensänkning i samband med byggnation av 

tunneln (miljöbalken 11 kap.).  

 

Trafikverket bedömer risken för skadliga sättningar till följd av en 

tillfällig grundvattenavsänkning som mycket liten, eftersom 

skadliga sänkningar inte hinner bildas under den bedömda 

byggtiden. Trafikverket bör ändock övervaka projektet för att 

säkerställa att skador inte uppkommer på förskolorna på Skydraget 

30 och 34 i närheten av den planerade tunneln och dess beräknade 

influensområde. Trafikverket bedömer att ingen påverkan på 

naturmiljön kommer att uppstå till följd av verksamheten. Om 

parkmark eller parkträd ändock påverkas bör Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltning kontaktas. Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning 

är positiv till att Trafikverket innan arbetet med schaktning påbörjas 

kommer att informera närboende och verksamheter om kommande 

arbeten samt om vilka tider som eventuell bullrande verksamhet kan 

komma att äga rum. Denna information bör även delges till 

stadsdelsförvaltningen.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 januari 2018. 

          Dnr 1.5.3-53/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Medborgarbudget för unga 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd ger stadsdelsförvaltningen i uppdrag 

att vidare utreda förslaget om medborgarbudget samt förankra 

förslaget med berörda parter. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutade den 27 oktober 2016, §13 

att genomföra en medborgarbudget som pilotprojekt för att testa 

medborgarbudget som en form av medborgardialog. Pilotprojektet 

avslutas under 2018. Erfarenheter hittills visar att medborgarbudget 

kan vara en bra metod för att skapa engagemang och delaktighet i 

utvecklingen av Spånga-Tensta stadsdelsområde. 

Stadsdelsförvaltningen föreslår därför att ytterligare en 

medborgarbudget genomförs. 

 

Detta projekt föreslås bli en del av pågående programarbete för 

utvecklingen av Spångadalen. Målgruppen föreslås vara ungdomar 

från hela stadsdelsområdet samt föreningar och fritidsgårdar som 

arbetar med ungdomar. Ungdomarna ska vara delaktiga i 

medborgarbudgetens olika steg samt om möjligt i styrgruppen. Detta 

kan vara ett sätt att engagera unga i sin närmiljö och skapa intresse för 

ett ungdomsråd. Förslaget kan även vara ett sätt att skapa möten 

mellan ungdomar från hela stadsdelsområdet och bidra till trygghet i 

området. Projektet kommer att drivas i samverkan med bland annat 

stadsbyggnadskontoret och exploateringskontoret.  

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning föreslår att stadsdelsnämnden ger 

förvaltningen i uppdrag att vidare utreda ovanstående förslag, dess 

budget, resurser och tidplan samt att förankra förslaget med berörda 

förvaltningar och civilsamhället. Först efter vidare utredning kan 

förslaget specificeras och beslutas om samt en projektplan tas fram. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 januari 2018. 

Dnr 1.2.6-22/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12  

Mötesplats för kvinnor 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

utredning om inrättandet av mötesplatser för kvinnor.  

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd uppdrar till förvaltningen att 

arrangera fyra seminarier för kvinnor, i enlighet med det upplägg 

som framgår av förvaltningens utredning, till en kostnad av 

200 000 kronor som ska belasta anslaget för demokratimedel 

2018. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd uppdrog 15 juni 2017, § 24, till 

förvaltningen att utreda möjligheten att driva en mötesplats för 

kvinnor i kommunal regi. Bakgrunden till uppdraget var ett 

medborgarförslag om en önskan att stadsdelen ska starta en 

föreningsoberoende kommunal mötesplats för kvinnor (Dnr1.2.4-

743/2016). Förvaltningen har i utredning konstaterat att det inte 

föreligger några hinder enligt kommunallagen att bedriva mötesplatser 

för särskilt utvalda målgrupper samt att ingen förvaltning i 

Stockholms Stad bedriver någon mötesplats i egen regi för kvinnor 

utan istället väljer att stödja civilsamhällets initiativ. Förvaltningen 

bedömer att det finns gott om mötesplatser för kvinnor i 

stadsdelsområdet som drivs av civilsamhället.  

 

Förvaltningen bedömer att det går att tillskapa mötesplatser utan 

anknytning till en särskild lokal med personal. Förvaltningen föreslår 

därför att nämnden beslutar att under år 2018 genomföra fyra 

seminarier i förvaltningens befintliga lokaler. Syftet är att öka 

kvinnors inkludering och integration i samhället. Budgeten beräknas 

till 200 000 kronor, och föreslås bekostas av de demokratimedel som 

tilldelas nämnden år 2018.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 september 2017. 

Dnr 1.2.5-628/2017 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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12 B 
Fyllnadsval till Sociala delegationen 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att utse Åsa Nilsson Söderström (L) 

till ledamot i Sociala delegationen. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet. 

 

Ärendet 
Det finns en vakant plats i sociala delegationen som ska tillsättas.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 januari 2018. 

Dnr 1.1-65/2018 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Ansökan 2018 personligt ombud 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner redovisningen av 

personligt ombud för 2017 och ansökan om statsbidrag för 2018 

och översänder handlingarna till Länsstyrelsen i Stockholms län. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Länsstyrelsen fördelar varje år statsbidrag till kommunens verksamhet 

med personligt ombud för personer med psykiska 

funktionsnedsättningar. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har två 

heltidstjänster som personligt ombud för vilken statsbidrag, efter 

ansökan till länsstyrelsen, utgår med 604 800 kronor. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 januari 2018. 

Dnr 1.2.5-35/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14  

Svar på inspektion från arbetsmiljöverket 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnden beslutar att överlämna 

tjänsteutlåtandet som svar på Arbetsmiljöverkets 

inspektionsmeddelande. 

 

2. Att nämnden vid nästa möte får en muntlig dragning om hur 

socialsekreterarnas arbetsmiljö och arbetet med barn- och 

ungdomar har utvecklats det senaste halvåret.  

 

Ärendet 
Arbetsmiljöverket har under augusti och september 2017 besökt 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning i syfte att inspektera 

socialsekreterarnas arbetsmiljö samt förvaltningens arbetsmiljöarbete. 

Vid inspektionen framkom förbättringsområden inom följande 

rubriker; uppgiftsfördelning för chefer, undersökning, riskbedömning 

och handlingsplan avseende arbetsbelastning samt rutiner för 

undersökning, riskbedömning och åtgärder avseende organisatorisk 

och social arbetsmiljö, introduktion av socialsekreterare och chefer, 

säkerhetsrutiner, tillbudsrapportering samt mål för den organisatoriska 

och social arbetsmiljön. Arbetsmiljöverket ställer därmed ett antal 

krav på åtgärder för samtliga myndighetsutövande enheter inom 

socialtjänsten. Förvaltningen ska senast den 27 februari 2018 redovisa 

de åtgärder som vidtagits med anledning av detta.  

 

Förvaltningen redovisar sitt svar på Arbetsmiljöverkets 

inspektionsmeddelande i dokumentet ”Förvaltningens svar och 

redovisning av åtgärder utifrån Arbetsmiljöverkets 

inspektionsmeddelande 2017/032188”. Förvaltningen föreslår att 

stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på Arbetsmiljöverkets inspektionsmeddelande.    

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 januari 2018. 

Dnr 1.2.5.-1038/2017 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), 

Rashid Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom  

förvaltningens förslag. 
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Ledamoten Åsa Nilsson Söderberg (L) lade fram ett tilläggsyrkande, 

vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) stödjer Åsa Nilsson 

Söderberg (L) tilläggsyrkande. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först proposition på förvaltningens förslag till 

beslut och förklarade att nämnden beslutat bifalla förslaget. 

  

Därefter prövar ordförande tilläggsyrkandet mot avslag och fann att 

nämnden ställde sig bakom tilläggsyrkandet. 

 

”Tilläggsyrkande 

Att nämnden vid nästa möte får en muntlig dragning om hur 

socialsekreterarnas arbetsmiljö och arbetet med barn- och ungdomar 

har utvecklats det senaste halvåret.  

 

Vi blir mycket oroade av Arbetsmiljöverkets rapport över 

socialsekreterarnas arbetsmiljö. Situationen verkar vara mycket 

allvarlig, och som nämdledamöter behöver vi ytterligare information 

utöver den som ges i förvaltningens svar. Vi kräver därför en 

informationspunkt på nästa möte, där vi får höra hur situationen har 

utvecklats det senaste halvåret.  

 

Det som är extraallvarligt i detta är att den bristande arbetsmiljön i 

socialförvaltningen i slutändan drabbar de svagaste i samhället – 

utsatta barn. I verksamhetsberättelsen för 2017 noterar vi att antalet 

barnfamiljer med otrygga boendeförhållanden fortsätter att öka och att 

44% av barn-och ungdomsärendena överskrider den stipulerade 

utredningstiden. Dessutom har att andelen barn och ungdomar som 

återkommer till socialtjänsten efter avslutad insats har nästan 

tredubblats jämfört med förra året. Denna negativa trend måste 

omedelbart vändas. Medborgarna i Spånga-Tensta ska ha samma 

sociala trygghet som andra stockholmare.  

 

Några av de frågor vi vill ha svar på kring arbetsmiljön är: Har det sett 

ut så här länge? Har man tittat på situationen i andra stadsdelar och 

dragit lärdom av hur man kommit tillrätta med liknande problem där? 

Hur stöttas cheferna? Hur många chefer från Spånga-Tensta har 

deltagit i de ledarutvecklingsprogram som erbjuds centralt i staden?  

 

Vad gäller ärendehanteringen för barn och ungdom samt ekonomiskt 

bistånd inom avdelningen individ och familj så skulle vi vilja se 

jämförande statistik för det senaste halvåret för att kunna avgöra om 

situationen för medborgarna har försämrats eller förbättrats sedan 

inspektionen gjordes”. 
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§ 15  

Anmälan av Demokratiundersökning 2017 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 

demokratiundersökningen för 2017 till handlingarna. 
 

Ärendet 
Stockholms stad har genomfört demokratiundersökningen under 

perioden april- september 2017. Undersökningarna har riktat sig till 

ett slumpmässigt urval av 570 personer i Spånga-Tensta i 

åldersgruppen 18-79 år. Totalt ingår 8030 personer i undersökningen.  

 

Vidare genomfördes undersökningen med hjälp av postala utskick där 

möjlighet gavs att besvara frågorna via Internet. Totalt genomfördes 

ett första utskick samt fyra postala påminnelser och 

telefonpåminnelser. Totalresultatet har viktats baserat på antalet 

boende i respektive stadsdel. 

 

Förvaltningen föreslår att demokratiundersökningarna läggs till 

handlingarna. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 januari 2018. 

Dnr 1.2.5.-1004/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
1 februari 2018 

Blad 49 

 

  

§ 16   

Gemensamt svar från Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning 
på olika skrivelser med snarlika frågor gällande 
ordningsvakter, kameraövervakning och belysning 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelserna om trygghet. 

 

Ärendet 
Ett flertal skrivelser har inkommit till förvaltningen som rör 

trygghetsarbetet. Skrivelserna innefattar följande förslag: 

 Revidera trygghetsplanen och genomföra en inventering av 

offentliga rum och kommunala byggnader för att ansöka om 

kameraövervakning. 

 Undersöka möjligheterna för försöksverksamhet med 

trygghetsvakter eller ordningsvakter i Spånga. 

 Finansiering av ordningsvakter och trygghetskameror i Spånga 

ska ske via demokratimedel och/eller medel från stadens 

trygghetsfond 

 

Förvaltningens bedömning när det gäller kameraövervakning på 

allmän plats är att primärt är en fråga för Polismyndigheten och inte 

för stadsdelsnämnden. För närvarande finns dock förslag om att 

kommunstyrelsen, inom ramen för sitt förstärkta uppdrag kring 

trygghetsfrågor, ska undersöka möjligheten att delfinansiera 

införskaffandet av sådan trygghetsrelaterad utrustning.  

 

Avseende ordningsvakter på allmän plats, är förvaltningens tolkning, 

att även sådana beslut ligger utanför stadsdelsnämndens formella 

ansvarsområde. För närvarande finns dock förslag om att 

kommunstyrelsen ska tilldelas medel för avropa ambulerande 

ordningsvakter- och väktare. Dessa föreslås, med utgångspunkt i 

lokala behov och i nära dialog med stadsdelsförvaltningar och polis, 

kunna flyttas omkring och verka på platser som för stunden upplevs 

som särskilt otrygga.  

 

Förvaltningen stödjer förslagen och anser att dessa möjliggör 

brukandet av särskilda trygghetsskapande satsningar, i linje med det 

som framkommer i skrivelserna.   

 

Utöver detta så pågår utvecklingen av trygghetsarbetet kontinuerligt 

och är en prioriterad fråga. En satsning för att utveckla samarbetet 

med i första hand polisen och Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning 
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pågår.  Stadsdelsförvaltningens organisation avseende 

trygghetsarbetet kommer även att ses över. Åtgärdsplaner och 

strategier inom ramen för det lokala utvecklingsprogrammet för 

trygghet kommer också att revideras under 2018.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 januari 2018. 

      Dnr 1.2.4-6/2018 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), 

Rashid Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom  

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och ledamoten Åsa 

Nilsson Söderberg (L) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Maurice Forslund (KD) lade fram ett ersättaryttrande:  

Om jag haft rösträtt hade jag ställt mig bakom M+L förslag. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 
Reservation  
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Dennis Wedin (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), 

Annika Rosenberg (M) och Åsa Nilsson Söderberg (L) till förmån för 

eget förslag. 

 

”Förslag till beslut 
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker de föreliggande skrivelserna som 

behandlas i ärendet 

Utöver detta anför nämnden följande: 

Allianspartierna har lagt ett antal konkreta förslag för att öka 

tryggheten i Spånga-Tensta. Kortsiktigt har vi föreslagit att stadsdelen 

ska ta initiativ till, tillsammans med berörda centrala nämnder, att 

undersöka förutsättningarna för att få ett antal ordningsvakter till bl.a. 

Spånga centrum samt möjligheter för olika former av 

kameraövervakning. 

Förvaltningens svar på skrivelserna är förvirrande. Man konstaterar att 

beslut om ordningsvakter och kameror inte ligger under stadsdelens 
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ansvarsområde. Det har dock heller ingen påstått. Alliansen har 

föreslagit att man, tillsammans med berörda centrala nämnder, ska 

utreda möjligheten att ansöka om medel via stadens trygghetsfond. 

Något som inte berörs i förvaltningens svar. 

Vi konstaterar att staden centralt, genom den styrande majoriteten, 

aviserar att man nu ska avsätta pengar till såväl en ordningsvaktsjour 

som finansiering av kameror. Det är en blek kopia av de olika förslag 

Moderaterna, Liberalerna och KD lagt i kommunfullmäktige. De 

medel som majoriteten avsätter är dock för lite för att det ska kunna 

åstadkomma en reell förbättring. Dessutom kommer detta besked 

alldeles för sent, och man kan fråga sig om det är en slump att denna 

U-sväng kommer lagom inför den förestående valrörelsen.  

Trygghetssituationen i Stockholm är allvarlig, och kräver ett starkt 

och tydligt ledarskap. Det saknas i dag. 

Frågorna är för många efter förvaltningens svar.  Man försöker att 

visa handlingskraft men man säger och genomför egentligen 

ingenting. Till syvende och sist behöver Spångaborna svar på: Ska vi 

få ordningsvakter, när och hur många? Ska vi få kameraövervakning, 

på vilka platser och hur många? 

 

Särskilt uttalande 
Ordföranden Sus Andersson m.fl. (MP) och Rashid Mohamed (V) 

lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Det är glädjande att majoriteten i Stockholm satsar 25 miljoner kronor 

för att öka tryggheten i utsatta områden. Ordningsvakter ska finnas 

där det behövs och övervakningskameror kommer att sättas upp i 

samråd med polisen.  

 

Placering och strategiska överväganden om var kamerorna ska sättas 

upp görs av staden centralt i samråd med polisen. Syftet är att 

vakterna ska kunna arbeta ambulerande och verka för 

trygghetsskapande vid störningar och behov. Ordningsvakter kan, 

exempelvis sättas in i ett område där en skjutning inträffat, för att 

upprätta en offentlig och lugnande närvaro efter att polisen lämnat. 

 

Dessa satsningar kompletterar det trygghetsarbete som redan pågår i 

staden och stadsdelen, och som har intensifierats under det senaste 

året. Trygghet är prioriterat inom ramen för det lokala 

utvecklingsprogrammet. Samverkan med polisen har utökats och 

förbättrats. Staden satsar stort på att fånga upp ungdomar i riskzonen, 

att få människor att lämna missbruk och att stötta dem som vill hoppa 

av en kriminell bana och mycket annat.  

 

http://www.allanyheter.com/tags/?s=trygghet
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Majoriteten tar sitt ansvar och avsätter medel för att kunna påskynda 

processer i stadens gemensamma trygghetsarbete. 

 

Utöver denna satsning har vår majoritet avsatt 200 miljoner i budgeten 

för en trygghetsfond. Stadsdelarna och facknämnderna kommer att 

kunna söka medel för att göra trygghetsinvesteringar i stadsmiljön.  

 

En trygghetskommission som ska samordna stadens insatser har 

inrättats under kommunstyrelsen. 

 

Särskilt uttalande 
Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Det är glädjande att majoriteten i Stockholm satsar 25 miljoner kronor 

för att öka tryggheten i utsatta områden. Ordningsvakter ska patrullera 

där det behövs och övervakningskameror kommer att sättas upp i 

samråd med polisen.  

 

Pengarna ska i första hand gå till övervakningskameror och 

ordningsvakter som kan patrullera i områden som är utsatta.  

 

Polisen vill ha fler övervakningskameror men tyvärr går det inte 

tillräckligt fort, därför tar majoriteten sitt ansvar och avsätter medel 

för att kunna påskynda processen, vilket är unikt. Placering och 

strategiska överväganden om var kamerorna ska sättas upp görs av 

staden centralt i samråd med polisen. Syftet är att vakterna ska kunna 

arbeta ambulerande och verka för trygghetsskapande vid störningar 

och behov. Ordningsvakter kan, exempelvis sättas in i ett område där 

en skjutning inträffat, för att upprätta en offentlig och lugnande 

närvaro efter att polisen lämnat. 

 

Utöver denna satsning har vår majoritet avsatt 200 miljoner i budgeten 

för en trygghetsfond. Stadsdelarna och facknämnderna kommer att 

kunna söka medel för att göra trygghetsinvesteringar i stadsmiljön. En 

trygghetskommission som ska samordna stadens verksamhetsinsatser 

har inrättats under kommunstyrelsen”.  

 

http://www.allanyheter.com/tags/?s=trygghet


 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
1 februari 2018 

Blad 53 

 

  

§ 17  

Svar på medborgarförslag om kommunala ordningsvakter 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
I ett inkommet medborgarförslag till förvaltningen föreslås att 

kommunen ska anställa kommunala ordningsvakter på vardagar och 

helger. 

 

Förvaltningens bedömning att när det gäller ordningsvakter på allmän 

plats, är det en fråga som ligger utanför stadsdelsnämndens område. 

När det gäller att upphandla väktare är det en fråga för fastighets- och 

markägare.  

 

När det gäller trygghetsnummer så bedömer förvaltningen att 

medborgare i första hand ska kontakta polisen för att anmäla pågående 

brottslighet. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 januari 2018. 

Dnr 1.2.4-817/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och ledamoten Åsa 

Nilsson Söderberg (L) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Maurice Forslund (KD) lade fram ett ersättaryttrande:  

Om jag haft rösträtt hade jag ställt mig bakom M+L särskilda 

uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Allianspartierna har lagt ett antal konkreta förslag för att öka 

tryggheten i Spånga-Tensta. Kortsiktigt har vi föreslagit att stadsdelen 

ska ta initiativ till, tillsammans med berörda centrala nämnder, att 

undersöka förutsättningarna för att få ett antal ordningsvakter till bl.a. 

Spånga centrum samt möjligheter för olika former av 

kameraövervakning. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
1 februari 2018 

Blad 54 

 

  

Förvaltningens svar på skrivelserna är förvirrande. Man konstaterar att 

beslut om ordningsvakter och kameror inte ligger under stadsdelens 

ansvarsområde. Det har dock heller ingen påstått. Alliansen har 

föreslagit att man, tillsammans med berörda centrala nämnder, ska 

utreda möjligheten att ansöka om medel via stadens trygghetsfond. 

Något som inte berörs i förvaltningens svar. 

Vi konstaterar att staden centralt, genom den styrande majoriteten, 

aviserar att man nu ska avsätta pengar till såväl en ordningsvaktsjour 

som finansiering av kameror. Det är en blek kopia av de olika förslag 

Moderaterna, Liberalerna och KD lagt i kommunfullmäktige. De 

medel som majoriteten avsätter är dock för lite för att det ska kunna 

åstadkomma en reell förbättring. Dessutom kommer detta besked 

alldeles för sent, och man kan fråga sig om det är en slump att denna 

U-sväng kommer lagom inför den förestående valrörelsen.  

Trygghetssituationen i Stockholm är allvarlig, och kräver ett starkt 

och tydligt ledarskap. Det saknas i dag. 

Frågorna är för många efter förvaltningens svar.  Man försöker att 

visa handlingskraft men man säger och genomför egentligen 

ingenting. Till syvende och sist behöver Spångaborna svar på: Ska vi 

få ordningsvakter, när och hur många? Ska vi få kameraövervakning, 

på vilka platser och hur många? 
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§ 18   

Svar på medborgarförslag om aktivitet sång i 
Erikslundsparken och Spånga by 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avslå medborgarförslaget.  

 

Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen har mottagit ett medborgarförslag den  

4 oktober 2017 gällande önskemål om aktivitet sång i 

Erikslundsparken och Spånga by.  

 

Förslagsställaren anser att aktiviteten i parkerna är efterlängtad av 

både vuxna och barn och föreslår ett egenutvecklat koncept för detta. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning föreslår att stadsdelsnämnden 

avslår medborgarförslaget och hänvisar till möjligheten att starta en 

förening och söka föreningsbidrag för verksamheten. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 januari 2018. 

Dnr 1.2.4-887/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19   

Svar på medborgarförslag om promenad- och löparvägar 
med mjukt underlag 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande som svar på 

medborgarförslaget.  

 

Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen mottog ett medborgarförslag den 1 november 

2017 gällande uppförande av promenad- och löparvägar med mjukt 

underlag. Förslagsställaren föreslår att promenad- och löparvägar med 

mjukt underlag anläggs parallellt med befintliga parkvägar av asfalt 

mellan Spånga, Tensta och Rinkeby i Spångadalen. 

Medborgarförslaget belyser problematiken för kvinnor med otrygga 

löparspår utan belysning och där få människor rör sig. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till medborgarförslag som främjar 

fysisk aktivitet. Trygghetsperspektivet är även en viktig fråga för 

förvaltningen eftersom alla medborgare ska känna sig trygga på 

stadelens promenad- och löparvägar.  

 

Spångadalen omfattas av Exploateringskontorets programarbete för 

nybyggnationer i stadsdelen vilket gör det inte möjligt att investera i 

nya parkvägar innan området är färdigställt. Förslaget måste utredas 

vidare för att identifiera lämpliga platser för etablering av parkvägar 

med mjukt underlag.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 januari 2018. 

Dnr 1.2.4-887/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20  

Anmälningsärende avseende tillsyn enligt alkohollagen 
och tobakslagen i Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 2018 

Beslut 
Spånga – Tensta stadsdelsnämnd antar tillsynsplan för tobak 

(inklusive e-cigaretter) och folkölstillsyn.  

 

Ärendet 
I enlighet med Socialförvaltningens riktlinjer för 

stadsdelsförvaltningarnas uppdrag av tillsyn gällande tobak, e-

cigaretter och folkölsförsäljning ska en tillsynsplan finnas tillgänglig 

och varje år revideras. Tillsynsplanen ska, enligt 9 kap 2 § 

alkohollagen (2014:770) lämnas in till länsstyrelsen. Förvaltningen 

föreslår att förslag till tillsynsplan gällande tobak (inklusive e-

cigaretter) och folkölsförsäljning 2018 antas av stadsdelsnämnden.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 januari 2018. 

Dnr 1.3.1-26/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21   

Anmälan av kontorsyttrande om svar på Remiss av Förslag 
till reviderad läroplan för förskolan 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga kontorsyttrandet till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ärendet ”Remiss av Förslag till 

reviderad läroplan för förskolan” till Spånga -Tensta stadsdelsnämnd 

för ett kontorsyttrande på grund av kort remisstid.  

 

Den 20 april 2017 gav regeringen Skolverket i uppdrag att genomföra 

en översyn av läroplanen för förskolan (Lpfö98). Regeringen skriver i 

sitt uppdrag att översynen syftar till att tydliggöra förskolans uppdrag, 

samt att öka kvaliteten i undervisningen och därmed förskolans 

måluppfyllelse.  

 

Förvaltningen är positiv till att förskolans läroplan revideras och  

samordnas med skollagen och övriga läroplaner.   

Förvaltningen anser att förslaget till den reviderade läroplanen helhet 

är välformulerad och har en tydlig struktur. Förvaltningen ser positivt 

på att undervisning lyfts in i förslaget, men på grund av rådande 

förskollärarbrist bör ansvaret för undervisningen förtydligas. 

Förvaltningen bedömer även att informations-och 

implementeringsinsatser är nödvändiga när beslut om läroplanen 

tagits. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 januari 2018. 

Dnr 1.5.1-1141/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22   

Anmälan av medborgarförslag gällande ordningsvakter, 
kameraövervakning och belysning 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att bereda inkomna medborgarförslag gällande ordningsvakter, 

kameraövervakning och belysning. Då flertalet liknande förslag 

inkommit besluter nämnden att förvaltningen ska bereda dessa som ett 

sammanhållande ärende. 

 

Ärendet 
Förvaltningen har mottagit ett antal liknande medborgarförslag som 

anmäls gemensamt. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 januari 2018. 

Dnr 1.2.4-9/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23   

Anmälan av medborgarförslag om inflyttningsfest till de 
nyinflyttade studenterna i Tensta 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att bereda inkommet medborgarförslag om inflyttningsfest till de 

nyinflyttade studenterna i Tensta 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag om inflyttningsfest till de nyinflyttade 

studenterna i Tensta 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 december 2017. 

Dnr 1.2.4-1150/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 24   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation. 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga rapporten till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 12 januari 2018. 

Dnr 1.1-24/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 25  

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
december 2017 och januari 2018 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 26  

Protokoll från rådet för funktionshindersfrågor 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokollen från den 

10 oktober 2017och den 7 november 2017 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Protokoll från funktionshinderrådet den 10 oktober 2017 och den 7 

november 2017 anmäls. 

Dnr 1.1-006/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 27   

Anmälan av protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokollen från den 

11 oktober 2017och den 8 november 2017 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Protokoll från pensionärsrådet den 11 oktober 2017 och den 8 

november 2017 anmäls. 

Dnr 1.1-008/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 28   

Anmälan av protokoll från brottsförebyggande rådet 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokollet från den 

18 december 2017 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Protokoll från brottsförebygganderådet den 18 december 2017 anmäls. 

Dnr 1.1-009/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 29   

Kurser och konferenser 

Inget togs upp. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
1 februari 2018 

Blad 67 

 

  

§ 30   

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

1. I pärm på sammanträdet anmäldes inkomna protokoll med mera, § 

30, bilaga 1. 

 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga anmälan av 

inkomna protokoll med mera, § 30, bilaga 1, till handlingarna. 

 


